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Årsmelding 2022 - Eldrerådet 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 
 
 

Vedtak som innstilling fra Eldrerådet - 24.01.2023 - 001/23 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 
 
 

Eldrerådet 24.01.2023: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

ELD- 001/23 Vedtak: 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 
 
 

ÅRSMELDING ELDRERÅDET 2022  
Medlemmer i eldrerådet i Karmøy kommune 2019 – 2023:  
Nils Oddvar Reiersen, leder  
Olaug Stava Farbu (Sp), nestleder  
Ole Ravnsnæs (FrP)  
Inger Anne Vikre (KL) (Fritatt i KST 17.10.2022) 
Geir Sigurd Ådland (KL) (Nyvalgt i KST 17.10.2022) 
Turid Tveit  
Harald Skorpe  
Else Marie Steinkopf Hjelmås  
 
Varamedlemmer:  
Bjørn Harald Johansen (Ap)  
Bjørg Spångberg  
Per A. Bjelland  
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Hild Reidun Johannessen (Ap)  
 
 
Rådets sekretariat:  
Formannskapskontoret er sekretariat for eldrerådet og Elin Vikene møtte som sekretær.  
Antall møter, saksantall og møtested: 
Eldrerådet hadde 8 ordinære møter i 2022 og det ble behandlet 40 saker. Møtested var rådhuset 
unntatt møtene den 18.01. som ble avviklet digitalt på Teams og møtet den 25.10. som var hos fysio- 
og ergoterapitjenesten i 2. etasje på Solstein.  
 
Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker:  
Saker til eldrerådet kom stort sett fra administrasjonen i helse- og omsorgsetaten og noen få fra 
oppvekst- og kulturetaten. Eldrerådets møter ble lagt til dagtid, kl. 10.00, dagen før møtene i 
hovedutvalg helse og omsorg (med unntak av maimøtet da hovedutvalg helse og omsorg hadde 
møte 18.05.). Dette for å få uttale seg i tide til å kunne få innflytelse i den videre politiske behandling 
av sakene. Eldrerådets uttalelser/vedtak følger sakene videre i den politiske behandlingen.  
Teknisk etat sender reguleringsplaner/reguleringsendringer til leder slik at eldrerådet har mulighet 
for å uttale seg.  
 
På enkelte møter har administrasjonen orientert om aktuelle tema:  
15.02.: Orienterte leder av bestillerkontoret Torunn Ellingsen og virksomhetsleder hjemmetjenesten 
sør, Brit Marie Slåttebrekk om egenbetaling i helse- og omsorgsetaten. 
 
15.03.: Orienterte Anette Josdal Valen, fysioterapeut i fysio- og ergoterapitjenesten om 
Frisklivssentralen. 
 
15.03.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte/svarte på spørsmål til sakene i 
møtet. 
 
15.03.: Ordfører møtte og oppfordret eldrerådet til å nedsette en arbeidsgruppe sammen med han 
for å planlegge en markering av årets eldredag, 1. oktober.  
Følgende deltakere fra eldrerådet ble valgt:  
Nils Reiersen, Olaug Stava Farbu, Ole Ravnsnæs og Else Marie S. Hjelmås. Vararepresentant: Turid 
Tveit. Første møte i arbeidsgruppen var fredag 8. april kl. 10.00 i formannskapssalen. 
 
14.06.: Orienterte kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund om Pakkeforløp hjem for 
kreftpasienter. 
 
06.09.: Kommunalsjef helse og omsorg, Nora Olsen-Sund orienterte/svarte på spørsmål til sakene i 
møtet. 
 
25.10.: I forkant av møtet var det omvisning på Solstein og Jan Olav Sørlie og flere ansatte ved 
Solstein orienterte om sine avdelinger.  
Innledningsvis i møtet var det omvisning på hjelpemiddellageret og orientering om fysio- og 
ergoterapitjenesten ved leder Elise M. R. Hausken. 
Ordfører var til stede og takket eldrerådet for vel gjennomførte arrangement på årets eldredag og 
det ble anbefalt å snarlig starte planleggingen med neste års arrangement. 
 
22.11.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål til sakene i 
møtet. 
 
Saker/spørsmål/henvendelser eldrerådet har tatt opp på eget initiativ:  
18.01.: Eldrerådets høringssvar til kommuneplanens samfunnsdel:  
Det er lagt inn mye godt arbeid i den framlagte kommuneplanen. Eldrerådet støtter at planen tar 
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hensyn til og vil redusere fremtidig forurensning. Den kalkulerte økningen i befolkningen på Karmøy 
fram til 2050 er svak. Det vil av den grunn ikke få så stor betydning at en kanaliserer så stor andel av 
ny- etableringer til de tre byene på Karmøy. Eldrerådet mener at en heller bør satse på regulerte 
etablerte byggefelter. Fortetning på disse feltene både i og utenfor byene. Karmøy må ta vare på 
matjord og unngå å bygge ned mer enn allerede gjort. Karmøy har mye natur. Mange små vatn, 
våtmark og myrer. Dette er naturlige lagerplasser for klimagasser. Eldrerådet mener at en må 
redusere nedbygningen av disse områdene. Hindre jordbruket i å dyrke myrer. Og være svært 
restriktive om en ønsker å bygge på eller bygge ny infrastruktur på disse områdene. 
 
18.01.: Eldrerådet ønsket et notat om seniorpolitikken for ansatte i Karmøy kommune i neste møte. 
 
15.02.: På bakgrunn av Karmøy kommunes opplegg om pårørendestrategi etterlyser eldrerådet en 
ombudsordning for pårørende. 
 
15.02.: Eldrerådet ønsket å markere den internasjonale eldredagen dette året. Ekstra viktig etter 
årene med pandemi når det ikke hadde vært noe arrangement eller oppmerksomhet rundt 
eldredagen. Saken ble diskutert og eldrerådet ønsker at det inviteres aktuelle samarbeidspartnere 
for en idedugnad i forbindelse med eldrerådets møte 15.03. 
 
15.02.: Det ble stilt spørsmål om hvordan kutymen er i kommunen i forhold til "tunge" mediasaker og 
om eldrerådet blir involvert/informert. Leder svarte at eldrerådet har mulighet for å etterspørre en 
generell informasjon fra kommunalsjef helse og omsorg i forbindelse med typer klagesaker/saker 
som kommer i media. 
 
15.03.: Eldrerådet uttalte følgende til sak om Interkommunal legevakt: 
Eldrerådet vil styrke kommunal legevakt på Åkra eller Vea. 
 
15.03.: Stava Farbu orienterte om at hun og Reiersen har møtt en del ganger på møter i Brukerhuset 
som er tilknyttet Helse Fonna og samarbeid med Helse Vest. Hun oppfordrer til at flere av 
eldrerådets medlemmer leser invitasjonene og deltar på disse møtene når det er aktuelle tema.   
 
19.05.: Eldrerådet uttalte følgende til sak om Prøveordning med bestillingsbuss for eldre: 
Eldrerådet støtter kommunalsjef helse og omsorg sitt forslag om å opprette et pilotprosjekt med 
bestillingsbuss for pårørende som har sine nærmeste boende på sykehjem, og for eldre som deltar 
på "spisevenner" i regi av frivillighetssentralen for å kartlegge behovet for en mer permanent 
ordning. Skal en lykkes med dette er det viktig at det informeres godt om ordningen. Kontakttelefon 
og hva ordningen omfatter og hvordan den praktiseres. Eldrerådet håper dette kan bli en suksess og 
utvides. 
 
19.05.: Det ble stilt spørsmål om "Pakkeforløp hjem" og status for dette arbeidet i Karmøy kommune. 
Eldrerådet ønsket orientering i møtet 14. juni. 
 
14.06.: Eldrerådet ønsket orientering om fysio- og ergoterapitjenesten på Solstein i neste møte. 
 
06.09.: Eldrerådet uttalte følgende til saken om Revisjon av kommunal renholdsplan: 
Eldrerådet tar saken til orientering og ser positivt på at nyvinninger tas i bruk. 
 
06.09.: I Karmøy kan det for frivillige organisasjoner være vanskelig å samle medlemmer til møter og 
til samlinger. Karmøy kommune har nå stengt Stokkastrand skole i Kopervik. Kan Stokkastrand skole 
brukes til kontorer og møterom for frivillige organisasjoner? Noe som vil gjøre det enklere og etter 
eldrerådets forståelse lettere å hjelpe Karmøys beboere som ønsker å treffe noen med samme 
problem. Det å ha noen å snakke med er meget viktig, man har da muligheter til å dele på erfaring og 
svare på for mange vanskelige spørsmål. 
Oversendt rådmannen. 
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25.10.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett og 
fysisk aktivitet 2023-2026: 
Eldrerådet ønsker at en i handlingsplanen tar med universell utforming i arbeidet med eksisterende 
og nye turstier. 
 
25.10.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Strategi for kompetansebehov og struktur: 
I saksutredningen (Sammendrag) står følgende som en viktig begrunnelse for saken: Fremover vil 
Norge stå i en demografisk utvikling hvor vi vil ha høy vekst i antall innbyggere i aldersgrupper som er 
store forbrukere av offentlige tjenester. Norge vil være i en situasjon med høy vekst i antall brukere 
og lav vekst i antall tilgjengelige arbeidstakere. De siste befolkningsprognosene til SSB tilsier at Norge 
de neste 20 årene vil vokse med om lag 500 000 mennesker. 95 prosent av denne veksten vil være 
innbyggere over 67 år. Veksten i aldersgruppen over 90 år vil alene være omtrent like stor som 
veksten i aldersgruppen 20-66 år.  
 
Med dette som bakgrunn mener eldrerådet at det vil være feil og ikke ta med arbeid med 
stortingsmelding nr. 15 Leva hele livet i planene for framtiden og skaffe kompetanse til 
implementering av arbeidet med meldingen. 
 
22.11.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i Karmøy 
kommune: 
Det må tas høyde for virkningen av planene for tildeling, hvis den gir dårligere vilkår for de eldre 
brukernes tildeling av tjenester. 
 
22.11.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Trafikksikkerhetsplan 2023 – 2026 – Revisjon: 
Eldrerådet tar Trafikksikkerhetsplan 2023-2026 til etterretning, men henviser til et voksende behov 
for å sikre gang- og sykkelveger i kommunen. Her mener eldrerådet at man bør prioritere mengde av 
gang- og sykkelveger fremfor standarden. 
 
22.11.: Eldrerådet ønsket informasjon i et kommende møte om administrativ organisering av 
hjemmetjenesten herunder om hvem som gjør hva, hvordan fordeles timer og hvordan det er i 
praksis med antall personer innom hos den enkelte bruker. 
 
22.11.: Eldrerådet ønsket orientering i et kommende møte om egenbetaling for langtidsopphold 
generelt og om det er noen fratrekk for utgifter til egen bolig, for hjemmeboende ektefelle, samboer 
og barn. 
 
Eldrerådets budsjettinnspill 2023, 06.09.:  
Eldrerådet har følgende innspill til budsjett for 2023:  
1. Midler til implementering av Stortingsmelding nr. 15, Leva hele livet, i Karmøy kommune.  
2. Midler til bygging av omsorgsboliger på fastlandssiden av Karmøy. Eldrerådet mener at byggingen 
av boliger må forserest.  
3. Midler til å kartlegge bolig, slik at folk kan bo hjemme lengre - jf. Stortingsmelding nr. 15.  
4. Eldrerådet ser med bekymring på kostnadsutviklingen spesielt for eldre og ber om at egenbetaling 
for brukerbetaling ikke økes. 
 
Eldredagen 1. oktober: 
Eldrerådet ønsket å markere den internasjonale eldredagen 1. oktober og nedsatte en arbeidsgruppe 
som samarbeidet med representanter fra helse- og omsorgsetaten og kommunikasjonsavdelingen. 
Medlemmene i arbeidsgruppen kontaktet kinosjefen, dansegrupper, musikere, frivillige, sykehjem og 
næringsforeningene (om seniorrabatter i enkelte butikker og spisesteder den dagen eller uken).  
Det ble arrangert danse- og musikkopptredener (hvor alle utøverne stilte opp gratis) på alle 
sykehjemmene inkludert sosialt samvær med kaffe og kaker mm. Se vedlegg. 
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I Karmøy kino var det gratis visning av storfilmen «Utvandrerne» kl. 12.00 med servering av kake, 
twist og kaffe i foajeen. I forkant av filmen ønsket ordfører Jarle Nilsen velkommen og holdt en liten 
tale i anledning dagen.  
 
Tilskudd til virksomhet for eldre:  
Tilskuddsordningen ble overført fra eldrerådet til oppvekst- og kulturetaten fra 2017 og har samme 
søknadsfrist som bl.a. driftstilskudd til frivillige lag og organisasjoner. Søknadsfrist for de som søker 
tilskudd til virksomhet for eldre ble da endret fra 1. november til 1. mars. Hovedutvalg oppvekst og 
kultur behandler/innvilger tilskuddene og eldrerådet får saken til uttalelse i forkant.  
 
Kurs/konferanser/møter:  
Leder Reiersen har deltatt i flere møter og konferanser både på Teams og fysisk; bl.a. deltok han på 
samling i Stavanger 17. mars i regi av Statsforvalteren om Leve hele livet med tema Aldersvennlig 
samfunn og på rehabiliteringskonferansen i Haugesund 25. og 26.08. 
 
Vurdering av eldrerådets påvirkningskraft:  
Eldrerådet har god anledning til å ta opp saker på eget initiativ og til å stille spørsmål til 
administrasjonen. Leder, eller den leder utpeker, har møte- og talerett i kommunestyret i saker som 
er oppført på sakslisten og som angår eldrerådet. 
 
Eldrerådets sakspapirer og møteprotokollene legges ut på kommunens nettsider. Eldrerådets leder 
har blitt invitert sammen med hovedutvalg helse og omsorg i forbindelse med arbeidsmøter og 
budsjettmøte. Eldrerådet har en representant med vararepresentant i Den kulturelle spaserstokken. 
Den 03.12.2019 ble varamedlem Per A. Bjelland valgt som representant med medlem Turid Tveit som 
vararepresentant.  
 
Leder Reiersen og nestleder Stava Farbu representerer eldrerådet i tverretatlig arbeidsgruppe for 
«Leve hele livet». Leder får tilsendt reguleringsplaner og leder/eldrerådet har mulighet for å komme 
med uttalelser.  
 
Reiersen har via Pensjonsforbundet i Rogaland blitt pasientombud i Helse Fonna. Han er bl.a. plassert 
i en gruppe for hospitering mellom primærhelsetjenesten og kommunehelsetjenesten for å spre 
kunnskap mellom sykehus og sykehjem i forbindelse med Helsefellesskap. Arbeidet er nettopp 
kommet i gang og han vil orientere om dette arbeidet heretter. 
Stava Farbu og Reiersen er involvert i Brukerhuset og Stava Farbu er også med i brukerutvalget ved 
Kopervik bu- og behandlingsheim. 
 
Eldrerådets innspill til budsjett behandles i siste møte før, eller første møte etter sommerferien og 
sendes rådmann, budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og legges på kommunens nettside under 
budsjett sammen med andre innspill og budsjettartikler mm. Taleretten kan brukes i kommunestyret 
under budsjettbehandlingen. 
 
På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at eldrerådet har reell påvirkningskraft. 
 
 

Vedlegg: 

Eldredagen 2022 - oversikt inst dans og musikk 
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Årsmelding 2022 - Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne til 
orientering. 
 
 

ÅRSMELDING RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE 2022 
Medlemmer i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 2019 - 2023:  
Kjell Inge Bringedal (NHF), leder  
Aina Budal (Ap), nestleder  
Bente Tjøsvoll (FrP)  
Johnny Stangeland (KrF)  
Eivind Nordbø (H)  
Elena Daniela Trifan (Blindeforbundet)  
Lars Gunnar Oma (NFU)  
 
Varamedlemmer:  
Tove M. Knutsen (H)  
Nina Lønning Førland (SV)  
Maria Fagerland (Ap)  
Stein Kåre Mannes (KL)  
Stein B. Tangen (BIO)  
Arne Olav Hope (SAFO)  
Barbro Helgesen (ADHD)  
Karin Husebø (BIO)  
 
Rådets sekretariat:  
Formannskapskontoret er sekretariat for rådet og Elin Vikene møtte som sekretær.  
 
Antall møter og saker: 
Rådet hadde 7 møter og det ble behandlet 42 saker i tillegg til saker som ble tatt opp på eget initiativ. 
Møtene ble avholdt på rådhuset med unntak av møtene den 18.01. som ble avviklet digitalt på 
Teams, og møtet den 14.06. som var på Stangaland skole.  
 
Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker:  
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Saker til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bør komme fra administrasjonen i alle 
etatene, men sakene kommer stort sett fra helse- og omsorgsetaten og noen få fra oppvekst og 
kultur og teknisk. Rådets møter ble derfor lagt til kvelden før møtene i hovedutvalg helse og omsorg 
for å få flest mulig saker til behandling og å kunne uttale seg i tide. På grunn av at møtet i 
hovedutvalg helse og omsorg var 18.05., ble det satt opp møte 19.05. som i ettertid ble avlyst.  
 
Rådets saksprotokoller/uttalelser følger sakene til eventuell videre politisk behandling. Teknisk etat 
sender reguleringsplaner/ reguleringsendringer til leder slik at leder/rådet har mulighet for å uttale 
seg.  
 
På enkelte møter har administrasjonen eller andre orientert om aktuelle tema: 
15.02.: Orientering om hjelpemidler for barn med spesielle behov i Karmøyskolen ved 
- Kjetil Andreas Hansen, leder for PP-tjenesten  
- Rita Engevik Vorre, ASK-veileder på PPT (Alternativ og Supplerende Kommunikasjon) 
- Signy Wiksnæs, representant for skolesjefen. 
 
15.03.: Syns- og hørselskontaktene Hilde Elisabeth Frydvang og Eli Slogvik orienterte om tjenestene. 
 
15.03.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål til sakene 
i møtet. 
 
14.06.: I forkant av møtet var det orientering/omvisning ved Stangaland skole ved rektor Tore 
Emberland. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne hadde en del kommentarer til bygget og 
utarbeider en liste over dette.  
Videre orienterte sektorsjef i driftsavdelingen, Michael Gräfe om arbeidet med universell utforming 
av uteområder i kommunen. 
 
25.10.: Orientering om ny renovasjonsordning og utfordringer for personer med nedsatt 
funksjonsevne v/rådgiver renovasjon Andreas Naastad og Torbjørn Heggheim, spesialrådgiver 
strategi og kommunikasjon renovasjon. 
 
22.11.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte/svarte på spørsmål til sakene 
i møtet. 
 
Saker/spørsmål/henvendelser rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne har tatt opp på 
eget initiativ:  
18.01.: Rådet uttalte følgende til saken Omgjøring av aktivitetstilbudet i ROP-tjenestene til 
lavterskeltilbud: 
Det må også være aktivitetstilbud på Nord-Karmøy/fastlandet. 
 
18.01.: Rådets høringssvar til Kommuneplanens samfunnsdel: 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne (RFM) vil takke Vigleik Winje for god og informativ 
gjennomgang av planen på rådsmøte 30. november.  
 
Som det framstår av rådets navn, er det naturlig for oss å tenke og benytte begrepet Universell 
Utforming i de sammenhenger vi ser en mulighet til det. RFM ser og hører at "alle" brukes 
gjennomgående i planen. Vi ser og forstår at når "alle" brukes, så gjelder det også gruppene vi 
representerer gjennom rådet, men vi hadde ønsket at en heller ville bruke Universell Utforming der 
dette er naturlig.  
 
Når vi har et ønske om at Universell Utforming skulle blitt mere bruk som tekst i planen, har dette 
med at vi jobber ut i fra at jo mere Universell Utforming blir brukt, jo mere vil det "legge seg under 
huden" hos flere. Alle er liksom bare alle, og vi er redde for at det får veldig mange til ikke og "tenke 
rett". Vi kunne skrevet og sagt mye rundt vårt innspill, men vi antar at de som jobber med planen 
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forstår hva vi mener, hvor vi vil hen.  
Lykke til i det videre arbeidet. 
 
15.02.: Rådet uttalte følgende til Pårørendestrategi for Karmøy kommune: 
Rådet støttet eldrerådets tilleggsforslag: På bakgrunn av Karmøy kommunes opplegg om 
pårørendestrategi etterlyser eldrerådet en ombudsordning for pårørende. 
 
15.02.: Rådet foreslo at Karmøyhallen måtte utvides og rehabiliteres med tanke på universell 
utforming generelt og å få bygget varmtvannsbasseng som holder 34 grader.  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne foreslo at Stangeland fremmer dette som spørsmål i 
kommunestyret. 
 
15.03.: Rådet støttet eldrerådets forslag og uttalte følgende til sak Interkommunal legevakt: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne går for alternativ 2 med kommunal legevakt på 
Åkra/Vea. 
 
15.03.: Rådet hadde følgende oversendelsesforslag til hovedutvalg helse og omsorg, hovedutvalg 
oppvekst og kultur og rådmannen: 
- Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne oppfatter universelt utformede garderober i 
Karmøyhallen som for små og trange og ber derfor kommunen om å se på alternative løsninger for 
bedre å ivareta funksjonene for mennesker med nedsatt funksjonsevne.  
- Rådet ønsker at kommunen vurderer utbygging av hallen retning øst for å se på muligheter for 
basseng med temperatur minimum 34 grader, dette til bruk til terapi.  
- I tillegg ønskes det vurdert mulighet for et eget basseng som et tilbud til de minste barna i 
kommunen. 
 
15.03.: Rådet hadde følgende oversendelsesforslag til rådmannen og ordfører: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne viste til at det vil komme mange flyktninger fra 
Ukraina både nå og senere som vil trenge hjelp.  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker å sende et signal om at rådet vil bidra hvis de 
kan. 
 
14.06.: Stangeland opplyste at han som vararepresentant i møtet i hovedutvalg oppvekst og kultur 
den 27.04. under behandling av sak om tildeling av tilskudd til kulturtiltak for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne, stilte spørsmål om det ikke var råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne som burde behandle den.  
Kommunalsjef oppvekst og kultur skulle følge dette opp videre.  
Kommunestyret vedtok den 12.12. i sak 127/22 følgende: 
Kommunestyret vedtar at behandling av tilskudd til kulturtilbud for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne delegeres fra Hovedutvalg oppvekst og kultur til Rådet for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne.  
Hovedutvalg oppvekst og kultur skal gi en høringsuttalelse før behandling av Rådet for mennesker 
med nedsatt funksjonsevne.  
Ordningen evalueres ved revidering av kommunens delegasjonsreglement. 
 
14.06.: Rådet viste til at trappene mellom parkeringsavsatsene på nordsiden av rådhuset ikke er 
universelt utformet. Avstanden mellom trinnene er ulike/feil nivå, dårlig belysning og mangler 
rekkverk.  
Oversendes rådmannen med kopi til Michael Gräfe.  
 
14.06.: Leder Bringedal opplyste at han hadde vært i møte med Haugaland Kraft og Fagne i 
forbindelse med for dårlig varsling av planlagte strømstanser. En nedstenging av strøm er et problem 
for mange. Det sendes SMS/e-post, men mange brukergrupper får ikke dette med seg og noen av 
meldingene havner i søppelpost.  
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Etter henvendelsen fra Bringedal skal Haugaland Kraft/Fagne forandre på Mine Sider slik at det kan 
hukes av om flere enn hovedmedlemmet skal motta varslinger på SMS/e-post. 
 
06.09.: Nestleder orienterte om at prosjektleder for Prosjekt Ny skole Veavågen, Jan Arvid Sandvik 
inviterte til en presentasjon av plantegningene for skolebygget og tegninger for uteområdet. 
Orienteringen ble avholdt den 21.09. og følgende møtte fra rådet:  
Kjell Inge Bringedal, Lars Gunnar Oma, Johnny Stangeland og Barbro Helgesen.  
 
06.09.: Nominasjon til Tilgjengelighetsprisen for Rogaland 2022: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne vurderer om de skal nominere nye Stangaland skoles 
uteområder. Nordbø sjekker med sektorsjef Michael Gräfe om uteområdene er innenfor kriteriene 
for tildeling av tilgjengelighetsprisen i Rogaland og sender eventuelt en snarlig begrunnelse. 
 
Følgende begrunnelse ble sendt til Rogaland fylkeskommune den 12.09.:  
På bakgrunn av dette vedtaket nomineres derfor følgende til Tilgjengelighetsprisen for Rogaland 
2022: 
Uteområdene til Stangaland Skole, Lyngvegen 30, 4250 Kopervik. Ny skole i Karmøy kommune som 
ble tatt i bruk i forbindelse med skolestarten i august 2022. Denne nye skolen erstatter de to tidligere 
skolene Kopervik og Stokkastrand og har plass til 700 elever. Lenke til en filmsnutt fra den offisielle 
åpningen 26. august: https://www.karmoy.kommune.no/var-skole/ 
Begrunnelse:  
Nye Stangaland skole i Kopervik er nå tatt i bruk. De forskjellige brukerorganisasjoner med politisk 
ledelse, utvalg og kommunestyre har vært på befaring. Vi er imponert! 
Bygninger med sine omliggende områder/utearealer, har en særdeles god tilgjengelighet for alle 
brukere. Skolens utearealer blir i tillegg brukt som turområde for mange av Karmøys befolkning på ca 
43000 innbyggere. Det fortelles av rektor at «dette er noe man ønsker da utearealene er lagt til rette 
for mennesker med forskjellige utfordringer. Her er parkanlegg, lekeapparater, beplantning og kunst, 
tilpasset for alle». 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker å lansere Stangaland skole for 
Tilgjengelighetsprisen i Rogaland 2022 da skolens områder er for alle. 
Her i Karmøy er man veldig stolt av dette monumentbygget, som viser kommunens tverrpolitiske 
satsning på oppvoksende generasjoner, kommunens vilje til å legge til rette for en voksende 
befolkning, i dette tilfellet barnefamilier, barn og ungdom. 
Strategien i de politiske kretser i Karmøy er at det skal bygges flere skoler i årene som kommer. Vi 
kan nevne ny skole i Åkrehamn og i Veavågen som noen av disse. Universell utforming og 
tilgjengelighet for befolkningen er grunnpilarer også her. 
Fylkestinget i Rogaland tildelte den 13.12. Tilgjengelighetsprisen 2022 til Stangaland skole. 
Prosjektleder Jan Arvid Sandvik og rektor Tore Emberland tok i mot prisen som består av et diplom og 
50 000 kroner. 
 
06.09.: Rådet hadde følgende tilleggsforslag til sak om Brukerombud: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne vil følge nøye med på utviklingen. 
 
06.09.: Rådet ble orientert om at handlingsplan for rus kun sendes eldrerådet og råd for mennesker 
med nedsatt funksjonsevne til høring uten at noen representerer ROP i rådet. ROP burde vært 
representert i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne.  
 
06.09.: Helgesen mener at alle representantene, også vararepresentantene, skal være til stede i 
møtene i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne og ha tale- og forslagsrett. 
 
25.10.: Rådet hadde følgende tilleggsforslag til sak Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for 
idrett og fysisk aktivitet 2023-2026: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber kommunedirektøren igangsette prosesser for å få 
ferdigstilt lysløypene, Sletten/Revur og Almannamyr. 
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25.10.: Husebø viste til spørsmål hun hadde stilt til bestillerkontoret om IP og koordinator. Det er 
innført en ny lov om at barnekoordinator skal tilbys av kommunen, det skal ikke søkes om.  
Husebø hadde fått opplyst at en har valgt å gjøre det på en annen måte i Karmøy kommune. Hun 
følger opp hvordan dette praktiseres i kommunen og holder rådet oppdatert.  
 
25.10.: Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne viste til informasjonen i dagens møte om ny 
renovasjonsordning. 
Har en oversikt over hvor mange som vil miste henting av avfall og bortfall av 5-metersgrensen ved 
den nye renovasjonsordningen?  
Har en kartlagt hvor mange som har problemer med å trille fram dunkene og er det planlagt hvordan 
dette skal løses?  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne vil minne om Stortingsmelding nr. 15 Leve hele livet, 
og om dette ikke er hensyntatt bør en finne løsninger.  
Oversendes kommunalsjef helse og omsorg og kommunalsjef teknisk. 
 
22.11.: Rådet hadde følgende uttalelse til sak Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i 
Karmøy kommune: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter forslaget om å forankre tildelingskriteriene for 
helse- og omsorgstjenesten politisk.  
 
Rådet er opptatt av at andelen BPA-ordninger ikke bør gå ned i antall i kommunen p.g.a. dette.  
Rådet mener at det ikke burde være en egenandel på BPA. BPA er rettighetsfestet. Også personer 
med kognitiv funksjonsnedsettelse er omfattet av rettigheten. Arbeidsledelsen ivaretas da av en 
brukerrepresentant. Karmøy kommune kan ikke vedta noe som er i strid med gjeldende lovverk.  
 
Rådet mener at transportutgifter for brukere med aktivitetstilbud på Solstein/Ekta ikke bør være 
høyere enn månedskort til buss. 
 
22.11.: Rådet hadde følgende uttalelse til sak Samordning av ambulerende tjenester: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter ikke kommunedirektørens forslag til vedtak. 
Rett kompetanse på rett sted og brukergruppe, må være en logisk forutsetning for å lykkes. Råd for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne ber kommunedirektøren om å trekke saken. 
 
22.11.: Nordbø utarbeider innspill til Trafikksikkerhetsplan 2023 – 2026 – Revisjon: 
Følgende innspill ble sendt den 25.11.: 
Trafikksikringsplan for 2023-26 er under rullering. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
ønsker å komme med sine innspill til saken angående kommunens planer om å bygge ny felles 
barneskole i Åkrehamn. Realisering av ny barneskole i Åkrehamn er kjærkommen. Forholdene for 
barna spesielt på Åkra barneskole langt under gjeldende krav for hva som forventes pr. 2022. 
Vedtaket innebærer nedleggelse av gamle Åkra skole, Ådland skole og Grindhaug barneskole. Når ny 
barneskole står ferdig skal ca 700 elever møtes her.  
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker å belyse et tvingende behov for å straks starte 
planleggingen av trafikksikringstiltak ifm. denne samlokaliseringen. Bare fra Grindhaug skole skal ca 
325 barn sendes igjennom Åkrehamn sentrum, krysse fv 547 med ådt. 12500 for å gå på ny skole. I 
tillegg kommer ca 130 barn fra Ådland og alle barna fra Åkra barneskole. Mange av disse skal krysse 
fv 547 samt sterkt trafikkerte sideveger på sin skoleveg. I tillegg gjenta denne ruta til fritidsaktiviteter 
osv.  
 
Barn vil bli sluste inn i trafikkbildet på sideveger, samt fv 547 på et vegnett som kommunen i dag 
planlegger brukt som trafikkårer i påvente av å få bygget den sårt etterlengtede `omkjøringsvegen`. 
En løsning som ville løst mange utfordringer omkring dette og som ville sikret befolkningen i 
Åkrehamn by samt fremkommelighet for Karmøy sine mange pendlere, voksende næringsliv.  
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber om at politikerne i Karmøy og Rogaland fylke, 
samt administrasjonen ser sitt ansvar og er dette bevisst i sine vedtak. Vi ber om at trafikksikrings- 
tiltak blir utredet, at universell utforming blir gjort, slik at alle brukergrupper blir hensyntatt. 
 
22.11.: Rådet foreslo at det skulle ses på universell utforming til Karmøy rådhus i forhold til 
uteområdene, parkering og belysning.  
Oversendt kommunedirektøren.  
 
22.11: Leder Bringedal orienterte om henvendelser vedrørende manglende fastleger i Karmøy.  
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes budsjettinnspill 2023,  
14.06.:  
- Egenandel til transport til arbeids- og aktivitetstilbud i Karmøy kommune revideres/reverseres til 
2019-nivå.  
- Det bes om prosjektmidler til nytt påbygg til Karmøyhallen med terapi- og barnebasseng og nye 
garderober.  
- Fritak for egenbetaling for BPA-ordningen.  
- Det må ses på universelle løsninger i forbindelse med bygging av kulturhus i Karmøy.  
Ovennevnte forslag bearbeides og jobbes videre med i septembermøtet. 
 
06.09.: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne foreslo den 14.06. i sak 21/22 fire prioriterte forslag 
til budsjett 2023 som rådet skulle utarbeide utfyllende tekst til i møtet 06.09.  
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innspill til budsjett 2023 blir da slik:  

1. Egenandel til transport til arbeids- og aktivitetstilbud i Karmøy kommune 
revideres/reverseres til 2019-nivå. Å delta i tilrettelagt arbeid/aktivitetstilbud på Solstein, 
Ekta og Aktivitetshuset Eide er for de det gjelder avgjørende for et godt liv. Dette er 
personer som er varig uføre, og som aldri vil få mulighet til å få en ordinær jobb. De vil aldri 
få en ordinær lønn. Inntekten vil være uførepensjon, og i noen tilfeller en liten timelønn på 
Solstein i tillegg. Uansett vil de hele livet ha trang økonomi. 

 
Å komme seg til/fra jobb/aktivitet krever transport. Veldig mange kan ta buss til eksempelvis 
Solstein, og betaler da for et månedskort på buss, med honnørrabatt. Dermed er utgiften til 
transport kr 300 pr måned.  
lmidlertid er noen avhengige av tilrettelagtransport i form av taxi. I Karmøy kommune betyr dette 
pr i dag at arbeidstaker/deltaker må betale en svært høy egenandel.  
 
I 2019 var egenandelen kr 41 t/r, og dermed ca kr 800 pr måned. Egenandelen ble i januar 2020 
mer enn doblet, til kr 90 t/r. Dette ble gjort uten å forhåndsvarsle brukere. Etter reaksjoner fra 
pårørende, og ny behandling i kommunestyret, ble det bestemt at økningen skulle bestå, men tas 
over en treårsperiode. Resultatet ble uansett denne høye egenandelen. Pr i dag kr 69 t/r. Neste år 
økes det til anslagsvis kr 90. Månedsutgiften blir da tett opp mot kr 2000. Det er ikke satt noe 
månedstak på hva en betaler, slik det f.eks er gjort på hjemmebaserte tjenester.  
 
Karmøy kommer svært dårlig ut i denne saken sammenlignet med andre kommuner. Eksempler 
på hva som er vanlig i andre kommuner, er følgende: 
 · Pris på kollektivtransport som utgangsport for egenandel transport {}{egenandel = månedskort 
buss med honnørtakst)  
· Det settes et månedstak på egenandel transport (= rimeligste alternativ kollektivtransport) · 
Månedstak med differensiert sats i forhold til antall dager som benyttes  
· Differensierte satser i forhold til inntekt 
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 Uten noe månedstak vil unge uføre betale en urimelig høy pris for å komme seg på 
jobb/aktivitetstilbud. Spesielt gjelder dette de som har full uke, noe som gjelder for de aller fleste. 
Kollegaer som kan benytte buss får en utgift på kr 300 pr måned, mens de som er avhengig av 
tilrettelagt transport vil måtte betale mer enn det seksdobbelte.  
 
Med gjeldende egenandel kan det bety at det blir for dyrt for noen å komme seg på jobb/aktivitet. 
Dersom dette blir tilfelle, vil kommunen måtte sette inn mer ressurser der den enkelte bor. Dette 
betyr merkostnad for kommunen. Og det vil bety at livskvaliteten for de det gjelder blir vesentlig 
redusert.  
 
Vi ber om at saken blir tatt opp til ny vurdering, og at økningen i egenandel blir reversert. Vi ber 
også om tilbakemelding på hva som blir gjort i saken. 
 

2. Det bes om prosjektmidler til nytt påbygg til Karmøyhallen med terapi- og barnebasseng og nye 
garderober.  
3. Fritak for egenbetaling for BPA-ordningen.  
4. Det må ses på universelle løsninger i forbindelse med bygging/investering i alle nybygg som for 
eksempel kulturhus. 
 
Befaringer og studieturer gjennomført i 2022:  
Rådet deltok på befaring på Stangaland skole både ute og inne. 
 
Leder Bringedal ble invitert til diverse befaringer, bla. i forbindelse med bygging av nytt sykehjem og 
omsorgsboliger i Skudeneshavn. 
 
Deltakelse på kurs, konferanser eller arbeidsgrupper mm:  
Leder og nestleder er involverte i flere arbeidsgrupper.  
 
01.09. – 02.09.: FFO - konferanse om kommunalt råd for funksjonshemmede - Hvorfor, hva og 
hvordan?  
Stangeland og Trifan deltok via Blindeforbundet og Bringedal deltok fra råd for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne. 
 
Oma deltok på kurs i Oslo vedrørende CRPD-ordningen. 
 
Vurdering av rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevnes påvirkningskraft:  
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har god anledning til å ta opp saker på eget initiativ 
og til å stille spørsmål til administrasjonen. Leder, eller den leder utpeker, har møte- og talerett i 
kommunestyret i saker som er oppført på sakslisten om som angår rådet. 
 
Rådets møteprotokoller legges ut på kommunens nettsider. Leder får tilsendt reguleringsplaner. 
Rådets leder blir invitert sammen med hovedutvalg helse og omsorg i forbindelse med arbeidsmøter 
og budsjettmøte. Årsmeldingen behandles som egen sak i kommunestyret.  
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innspill til budsjett behandles i siste møte før, eller 
første møte etter sommerferien og sendes rådmann, budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og 
legges på kommunens nettside under budsjett sammen med andre innspill og budsjettartikler mm. 
Taleretten kan brukes i kommunestyret under budsjettbehandlingen. 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har opprettet følgende faste representanter til 
diverse brukerutvalg mm:  
Fast brukerrepresentant: Kjell Inge Bringedal, leder  
Vararepresentant: Aina Budal, nestleder  
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På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har 
reell påvirkningskraft.  
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Saksnr.  Utvalg Møtedato 

004/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 24.01.2023 

003/23 Karmøy ungdomsråd 25.01.2023 

003/23 Hovedutvalg helse og omsorg 25.01.2023 

005/23 Hovedutvalg oppvekst og kultur 25.01.2023 

007/23 Formannskapet 30.01.2023 

003/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Plan for forebygging - Barn og unge 2023 - 2026 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
For å styrke det forebyggende arbeidet for barn og unge og forebygge at barn og unge utsettes for 
omsorgssvikt eller utvikler atferdsvansker vedtar kommunestyret vedlagte “Plan for forebygging – 
barn og unge (2023-2026)”.  
 
Planen skal komplementere plan for psykisk helse hos barn og unge. Det foretas en vurdering om 
planen skal sammenslås med plan for psykisk helse hos barn og unge ved planperiodens utløp  
Endringer i administrativ organisering av tjenester til barn, unge og deres familier som følge av 
pågående evaluering av organiseringen iverksettes i løpet av 2023.   
 
 
 

Vedtak som innstilling fra Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne - 24.01.2023 - 004/23 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
For å styrke det forebyggende arbeidet for barn og unge og forebygge at barn og unge utsettes for 
omsorgssvikt eller utvikler atferdsvansker vedtar kommunestyret vedlagte “Plan for forebygging – 
barn og unge (2023-2026)”.  
 
Planen skal komplementere plan for psykisk helse hos barn og unge. Det foretas en vurdering om 
planen skal sammenslås med plan for psykisk helse hos barn og unge ved planperiodens utløp  
Endringer i administrativ organisering av tjenester til barn, unge og deres familier som følge av 
pågående evaluering av organiseringen iverksettes i løpet av 2023.   
 
 
 

Saksutredning 

Saksbakgrunn  
Den 1. januar 2023 trådte ny barnevernslov i kraft. Loven omtales som barnevernreformen eller 
oppvekstreformen og har det overordnede målet med å vri kommunens ressursbruk fra dyre og 
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spesialiserte tiltak i barneverntjenesten, inkludert fosterhjem og institusjon, til forebygging og tidlig 
innsats i lokalmiljøet. Loven erstattet barnevernloven av 1992, men allerede 1. januar 2022 trådte 
enkelte lovendringer i kraft, blant annet kravet om at alle kommuner skal utarbeide en plan for å 
forebygge at barn utsettes for omsorgssvikt eller utvikler atferdsvansker i løpet av 2022.  
 
Samtidig har Stortinget vedtatt nye bestemmelser om samarbeid og samordning for barn, unge og 
familier i 14 velferstjenestelover. Disse trådde i kraft 01.08.22. Samlet sett er dette derfor å regne 
som en oppvekstreform.  
 
Samarbeidsplikten understrekes i ny barnevernslov. Det presiseres at det er kommunen som skal ha 
ansvar for å samordne tjenestetilbudet til det enkelte barn. Blant annet opprettet Karmøy kommune 
to stillinger som barnekoordinator i 2022. Disse to ressursene vil hjelpe barn/familier med 
omfattende hjelpebehov til lettere å få en oversikt på hvilke rettigheter de har, og samtidig sørge for 
at de som er ansvarlig for å gi hjelpen blir involvert. Ansvaret for å forebygge omsorgssvikt og 
atferdsproblemer skal ligge overordnet i kommunen og ikke hos barneverntjenesten. Det blir stilt 
krav om at kommunestyret selv skal vedta en plan for det forebyggende arbeidet.  
 
Videre er det gjort endring i økonomisk ansvarsdeling mellom stat og kommune. Kommunen har nå i 
all hovedsak alene ansvaret for kostnadene for barneverntiltak om forebygging ikke lykkes.  
Behovet for Karmøy kommune å ha en samlet plan for forebygging deles inn i tre hovedpunkter:  
 

· Faglig: Bedre hjelp og økt nytte for barn, unge og familier om de får hjelp tidlig. Når risiko er 
identifisert i en eller flere tjenester gjøres en samlet innsats  

· Økonomisk: Ved å forebygge omsorgssvikt og atferdsvansker unngår vi sterk vekst i utgiftene til 
barnevernstiltak, som kommunen nå er ansvarlig for å dekke selv  

· Juridisk: lovkrav om forebygging og samhandling er skjerpet  
 
På bakgrunn av lovkravet fikk kommunen i desember 2022 en forespørsel fra Statsforvalteren i 
Rogaland om status for Karmøy kommunes plan for å forebygge at barn utsettes for omsorgssvikt 
eller utvikler atferdsvansker, evt. oppgi en tidsplan for ferdigstilling av planen. Flere kommuner 
arbeider med å ferdigstille sitt arbeid. Statsforvalter er informert om status og fremdrift i 
kommunen.  
 
Karmøy kommune har tidligere startet et arbeid med en temaplan for psykisk helse hos barn og 
unge. Arbeidet er en forlengelse av forvaltningsrevisjon av “Tidlig innsats” i 2020/21. Temaplanen var 
planlagt ferdigstilt høsten 2022. Koronapandemien og andre årsaker har ført til at ferdigstilling er 
utsatt til juni 2023. Materialet har vært jobbet med over lengre tid med bred administrativ 
involvering, og arbeid med en forebyggingsplan for omsorgssvikt og atferdsvansker var inkludert som 
del av dette arbeidet. For å klare å ferdigstille planen og dermed innfri lovkravet, er dette arbeidet nå 
skilt ut til en egen plan. Planen skal komplementere plan for psykisk helse hos barn og unge. Planen 
skal gjelde alle tjenester i kommunen som arbeider med barn og unge. Parallelt med planarbeidet 
pågår det en grundig evaluering av organisering av tjenester til barn, unge og deres familier. 
Målsettingen er å konkludere og implementere endringer av organiseringen i 2023.  
 

Innhold i planen  
Planen beskriver hvilke utfordringer kommunen har, hvilke grupper som kan være utsatt, hvilke 
ressurser som finnes i kommunen og hvordan de utfører sitt arbeid. Planen beskriver to prinsipper 
som er viktige for alle aktører som jobber med barn og unge i kommunen:  
 

· Forebygging og tidlig innsats  
· Samhandling på tvers  

 
Videre har planen en handlingsplan som beskriver konkrete tiltak som de ulike tjenestene forplikter 
seg til å arbeide med ut fra prinsippene beskrevet ovenfor.  
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Oppfølging av arbeidet  
I tråd med anbefaling fra Barne- og familiedepartementet vil kommunedirektøren legge opp til at 
barnevernstjenesten i kommunen rapporterer status i arbeidet med forebygging av at barn utsettes 
for omsorgssvikt eller utvikler atferdsvansker til kommunestyret.  
 

Planens gyldighet og tilhørighet  
Kommunedirektøren foreslår en planperiode fra 2023 til 2026 slik at planens tidsramme 
sammenfaller med plan for psykisk helse hos barn og unge og andre planer i etat for oppvekst og 
kultur. Det er ønskelig at det er inneværende kommunestyre som vedtar planen som en fortsettelse 
av oppfølgingen av forvaltningsrevisjonsrapporten “Tidlig innsats”.  
 
Ved planperiodens utløp skal det foretas en ny vurdering av om planen skal være en del av plan for 
psykisk helse hos barn og unge eller om det er hensiktsmessig å videreføre en selvstendig plan.  
 

Økonomiske konsekvenser  
Kommunedirektøren legger til grunn at tiltakene som fremmes i planen i hovedsak ikke vil medføre 
vesentlige økonomiske konsekvenser. Dersom det underveis i planperioden kommer frem at det 
likevel er oppstår merkostnader vil dette bli innarbeidet i kommunedirektørens budsjettforslag og 
vurderes fremmet som egen sak.    
 

Kommunedirektørens vurdering og konklusjon  
Målet er at plan for forebygging vil bidra til bedre tjenester til barn og unge. Kommunen har i dag 
gode tjenester, men Kommunedirektøren ser allikevel at det er et behov for å samordne tjenestene 
på tvers av både etater og faglig kompetanse. Dette for å styrke laget rundt det enkelte barn og 
ungdom og deres familie. Tiltakene som foreslås i planen vil også være et steg på veien for å nå flere 
av FNs bærekraftmål, spesielt mål 3 God helse og livskvalitet, 4 God utdanning og 17 Samarbeid for å 
nå målene.   
 
Kommunedirektøren foreslår at kommunestyret vedtar vedlagte "Plan for forebygging – barn og 
unge (2023-2026)”.   
 
 
 

Vedlegg: 

-Plan for forebygging - barn og unge 
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Dato: 31.10.2022 

Arkivsak-ID.: 22/122 

JournalpostID: 22/65010 

Saksbehandler: Vibeke E. Vikene  

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup  

 

  

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

045/22 Hovedutvalg oppvekst og kultur 07.12.2022 

006/23 Formannskapet 30.01.2023 

004/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Revidering av vedtekter for skolefritidsordningen (SFO) 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar de reviderte SFO-vedtektene som vil gjelde fra 01.08.2023. 
           
 
 
 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur - 07.12.2022 - 045/22 

Karmøy kommunestyre vedtar de reviderte SFO-vedtektene som vil gjelde fra 01.08.2023. 
           
 
 
 

Hovedutvalg oppvekst og kultur 07.12.2022: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

HOK- 045/22 Vedtak: 

Karmøy kommunestyre vedtar de reviderte SFO-vedtektene som vil gjelde fra 01.08.2023. 
           
 
 
 

Saksfremstilling 
 
Saksfremstilling – korrigering etter statsbudsjett. 
 
Regjeringspartiene har blitt enige om å sikre delvis gratis SFO for andreklassinger i statsbudsjettet for 
2023. Denne høsten har førsteklassinger i Norge hatt 12 timer gratis kjernetid i SFO. Neste år blir 
denne ordningen utvidet til også å gjelde for andre klasse. 
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Bakgrunn for saken: 
I hovedutvalg for oppvekst og kultur 21.04.21 ble det vedtatt endringer i organiseringen av SFO i 
Karmøy kommune (saksnummer 21/18171). Endringene trådte i kraft 01.08.22. I den forbindelse ble 
det foretatt en revidering av SFO- vedtektene slik at de skulle samsvare med endringene 
(saksnummer 002/22). Tilbudsstrukturen ved SFO i Karmøy kommune er ikke tydelig nok i gjeldende 
vedtekter, og denne revisjonen vil rett opp dette. 
 
Saks- og faktaopplysninger: 
I sak 21/18171 som ble vedtatt i hovedutvalget for oppvekst og kultur 21.04.21 ble blant annet 
følgende endringer i organiseringen av SFO vedtatt: 

 
· Ettermiddagsmodell 1 (Skoleslutt – til kl. 15.00)  
· Ettermiddagsmodell 2 (Skoleslutt – til kl. 16.30) 
· Full modell 1 (morgen+ ettermiddagsmodell 1 til kl. 15.00) 
· Full modell 2 (morgen+ ettermiddagsmodell 2 til kl. 16.30)  

 
Det ble fra 01.08.2022 innført 12 timer gratis kjernetid i SFO for elever på 1. klasse.  
Fra 01.08.2023 vil det bli innført 12 timers gratis kjernetid i SFO også for elevene i 2. klasse.  
 
I Karmøy kommune betyr det at alle elever på 1.- og 2. klasse kan få gratis plass i SFO hver dag fra kl. 
07.45-15.00.  
Tilbudet gjelder hele SFO året, også i skolens ferier og fridager. 
 
Det foreslås en endring av vedtektene for å synliggjøre tilbudsstrukturen til følgende: 
 
C. Opptakskriterier  
«Foreldrene må sende ny søknad for 3. klasse. Dette er knyttet til gratis kjernetid i SFO for elever på 
1.- og 2. klasse.» 
 
D. Opptaksperiode/ endring av oppholdstid  
«Skolefritidsordningen starter 1. august. Påmeldingsfristen er 15. februar.» 
 
G. Oppholdstid  
«Gratis kjernetid modeller for elever på 1.- og 2. klasse i skoleruten, ferier og fridager: 

· Gratis kjernetid (07.45 – kl. 15.00) 
· Gratis kjernetid med morgen (07.00 – 15.00)  
· Gratis kjernetid med ettermiddag (07.45 – 16.30) 
· Gratis kjernetid med morgen og ettermiddag (07.00 – 16.30) 

 
 
Modeller for elever på 3.- 4. / 7. klasse: 
  

· Ettermiddagsmodell 1 (skoleslutt – til 15.00)   
· I ferier og fridager fra 07.45 – 15.00 

· Ettermiddagsmodell 2 (skoleslutt – til 16.30)  
· I ferier og fridager fra 07.45 – 16.30 

· Full modell 1 (morgen + ettermiddagsmodell 1, 07.00 – 15.00)  
· Full modell 2 (morgen + ettermiddagsmodell 2, 07.00 – 16.30) 

 
I ferieperioder kan to eller flere av SFO enhetene blir slått sammen for å utnytte kapasiteten på en 
best mulig måte.  
 
SFO er stengt: 
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· Fem planleggingsdager 
· Juli måned 
· SFO er stengt jul- og nyttårsaften, skjærtorsdag, langfredag, 2. påskedag og  

Kr. himmelfartsdag» 
 
H. «Ledelse og bemanning 
Rektor er leder for SFO og skolene kan ha inspektør/avdelingsleder med lederansvar for SFO. 
Skolene kan ha egen SFO- koordinator. 
SFO skal ha en forsvarlig bemanning der barna blir ivaretatt med hensyn til omsorg, trivsel og 
trygghet. Veiledende bemanningsfaktor er 1 voksen pr. 15 barn (1:15), men dette avgjøres av rektor 
etter prinsipp om forsvarlighet. I tillegg blir det utover budsjettets rammer tildelt tilleggsressurs til 
styrking av SFO-gruppen der barn med særlige ressursbehov inngår.  
 
Den som tilsettes i skolefritidsordningen må fremlegge politiattest. 
Alle skolene er til enhver tid forpliktet til å følge Rammeplan for SFO.» 
 
 
Endringene som er beskrevet ovenfor er ført inn i reviderte vedtekter som ligger vedlagt. Vedlagt 
ligger også gjeldende vedtekter. 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Gjeldende vedtekter SFO 

Vedtekter SFO - gjeldende fra 01.08.2023 - korrigert 
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Dato: 10.01.2023 

Arkivsak-ID.: 23/259 

JournalpostID: 23/1445 

Saksbehandler: Siri Merete Alfheim  

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup  

 

  

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

005/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 24.01.2023 

002/23 Karmøy ungdomsråd 25.01.2023 

002/23 Hovedutvalg helse og omsorg 25.01.2023 

006/23 Hovedutvalg oppvekst og kultur 25.01.2023 

003/23 Formannskapet 30.01.2023 

005/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Forslag til alternativ anvendelse av midlene benyttet til Sommergøy 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Karmøy kommunestyre tar saken om alternativ anvendelse av midlene til Sommergøy til 

orientering. 

 
2. Karmøy kommunestyre vedtar at 1.000.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til å 

styrke trygt og godt skolemiljø på mellomtrinnet ved at det opprettes sosiallærerstilling i 8 
% stilling ved alle barneskolene. 

 
3. Karmøy kommunestyre vedtar at 500.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til 

tilskuddsordning for aktiviteter i ferier. 

 
 

Vedtak som innstilling fra Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne - 24.01.2023 - 005/23 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Karmøy kommunestyre tar saken om alternativ anvendelse av midlene til Sommergøy til 

orientering. 

 
2. Karmøy kommunestyre vedtar at 1.000.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til å 

styrke trygt og godt skolemiljø på mellomtrinnet ved at det opprettes sosiallærerstilling i 8 
% stilling ved alle barneskolene. 

 
3. Karmøy kommunestyre vedtar at 500.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til 

tilskuddsordning for aktiviteter i ferier. 
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Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd - 25.01.2023 - 002/23 

 
1. Karmøy kommunestyre tar saken om alternativ anvendelse av midlene til Sommergøy til 

orientering. 

 
2. Karmøy kommunestyre vedtar at 1.000.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til å 

styrke trygt og godt skolemiljø på mellomtrinnet ved at det opprettes sosiallærerstilling i 8 
% stilling ved alle barneskolene. 

 
3. Karmøy kommunestyre vedtar at 500.000 av midlene bevilget til Sommergøy går til 

tilskuddsordning for aktiviteter i ferier. 

 
 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
Sommergøy er et ferietilbud for alle barn og unge i Karmøy kommune, gjeldende fra 1. klasse til 18 
år. Her samarbeider kommunen med frivillige lag og foreninger, private aktører og andre om gratis 
aktiviteter i sommerferien. Sommergøy ble for første gang gjennomført i Karmøy kommune 
sommeren 2021, og da med statlig tilskudd.   
 
Kommunestyret i Karmøy vedtok i Handlingsprogram 2022-2025 (sak KST 136/21) å bevilge inntil 1,5 
millioner kroner til å videreføre konseptet med sommerskole. Sommerskole fikk senere navnet 
Sommergøy for å gjøre det litt mindre «skolsk». I vedtaket ble organiseringen lagt til frivillighets-, 
SLT- og folkehelsekoordinator (avdeling for folkehelse). Kommunedirektøren orienterte i sak FSK 
2/22 «Budsjett for Kommunedirektør/stab» at planlegging av Sommergøy er igangsatt.   
 
For å lage en mest mulig bærekraftig modell for gjennomføringen av Sommergøy i 2022 ble det 
innhentet erfaringer fra året før. Hensikten var å få innspill på hva som fungerte og hva som kunne 
forbedres under gjennomføringen. Deretter ble det skrevet en sak som fastla rammene for tiltenkt 
organisering av Sommergøy i 2022 (sak FSK 16/22).   
 
Etter gjennomføring av Sommergøy ble det foretatt en evaluering, og denne ble en del av sak (KST 
126/22). Evalueringen påpekte at tiltaket var vellykket og at det innehar positive forebyggende 
effekter for barn og unge. Særlig ble mestringsopplevelsene, mulighet for sommerjobb for ungdom 
og inkludering av sårbare barn og unge trukket frem som positive effekter. Betraktelig merarbeid for 
avdeling for folkehelse, og at det for endel barn og unge kun ble en enkeltstående positiv hendelse, 
var mer negative elementer.    
 
For å lykkes med det forebyggende arbeidet rettet mot barn og unge med mer komplekse 
utfordringer, påpeker forskning viktigheten av at tilbudet er a) tilgjengelig, b) nært til der barn og 
unge oppholder seg og c) langsiktig og kontinuerlig. For å kunne bygge relasjon til barn og unge med 
utfordrende problemer peker forskning på viktighet av disse tre elementene. Den relasjonelle 
kompetansen er essensiell før et endringsrettet arbeid kan starte, slik at de unges helsetilstand 
gradvis kan påvirkes og bedres.   
 
For å sikre best mulig bruk av knappe økonomiske ressurser ble det vedtatt å skrive en ny politisk sak 
hvor en ser på alternativ anvendelse av midlene til langsiktig og mer systematisk forebyggende 
arbeid for barn og unge. Vurderingene og forslagene i denne saken er gjort i samarbeid med 
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kommunepsykolog, kommuneoverlege, kommunelege med forskerkompetanse, avdeling for 
folkehelse, skolesjefen og rådgivere i skoleavdelingen som jobber med trygt og godt skolemiljø.   
 
Saks- og faktaopplysninger 
Kommuneplanens samfunnsdel har ulike prioriteringsområder og den gir retning for det 
forebyggende arbeidet rettet mot barn og unge. Sommergøy ble særlig vurdert i forhold til 
delmålene “god helse” og “samarbeid for å nå målene”. I denne saken vil også delmålet “god 
utdanning” belyses.   
 
God helse  
En av de viktigste samfunnsressursene er en befolkning som trives og har god helse. Karmøy  
kommune skal utvikle et inkluderende helsefremmende samfunn som fremmer livskvalitet,  
utjevner sosiale forskjeller, skaper gode oppvekst- og levekår, og gjør det lett å ta sunne  
valg.   
 
Innsiktsrapporten “Psykisk helsearbeid for barn og unge” påpeker at det helsefremmende arbeidet 
må skje der barn og unge oppholder seg. Det betyr at de viktigste arenaene for å fremme psykisk 
helse og forebygge psykiske lidelser finner vi utenfor helsetjenesten. For barn og unge er det 
lokalsamfunnet, familie, fritidsarenaer, skole og barnehage. Skolen er en arena der alle barn nås og 
er derfor blant de viktigste arenaene for å forebygge psykisk uhelse blant barn og unge.   
 
Samarbeid for å nå målene   
Ulikhet innen sosiale, kulturelle og økonomiske forhold påvirker samfunnsdeltakelsen.  
Karmøy kommune har et gjennomgående prinsipp om at «ingen skal etterlates», og derfor har  
kommunen et særskilt ansvar for å legge til rette for samfunnsdeltakelse i utsatte grupper. Skolen er 
den arenaen som møter barn og unge daglig og har størst mulighet til å følge med på hvordan barn 
og unge opplever livet sitt. Skolen kan raskt sette inn gode tiltak basert på faglig vurdering og 
gjennom samarbeid med hjemmet skape en tryggere hverdag. Skolen er også den arenaen som kan 
sørge for at barn og familier kommer i kontakt med andre faggrupper når det er behov for det.  
 
God utdanning  
God utdanning bærer både den enkelte og samfunnet videre. Utdanning motvirker sosial ulikhet og 
er en forutsetning for inkludering, livsmestring, kunnskap og dannelse av viktige verdier som 
likestilling og verdsetting av kulturelt mangfold.   
 
Karmøy kommune ønsker å løfte fram viktigheten av tidlig innsats for et godt utdanningsløp. 
Utdanningsløpet starter i barnehagene og videre inn i grunnskolen. Målsettingen er at alle fullfører 
den videregående opplæringen, som er en av de aller viktigste faktorene for å hindre utenforskap og 
sosial ulikhet.  
 
Det er kvaliteten og innholdet gjennom hele utdanningsløpet som er det aller viktigste for å nå 
hovedmålet. For å levere kvalitet, som ivaretar det enkelte barn sitt behov, trenger vi kompetente 
ansatte og god ledelse.   
 
I saken vurderes først utfordringsbildet blant barn og unge, før en kommer med forslag til alternativ 
anvendelse av midlene. Forslaget vil særlig bygge på at tilbudet er a) tilgjengelig, b) nært til der barn 
og ungdom oppholder seg og c) langsiktig og kontinuerlig.   
 

1. Utfordringsbildet  

Psykisk uhelse blant barn og unge er ifølge flere undersøkelser som eksempelvis Ungdata, den største 
folkehelseutfordringen blant barn og unge. Forskning viser også at unge har tålt pandemien bra, men 
at noen sliter mer enn før pandemien. Dette er i tråd med innspill fra tjenesteapparatet i Karmøy 
kommune. Tjenesteapparatet påpeker at det ikke nødvendigvis er en økning i andel ungdommer som 
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sliter med psykisk uhelse, men at utfordringene er mer komplekse og sammensatte.   
 
Andelen elever som får spesialundervisning i Karmøy kommune øker på mellomtrinnet, noe som 
samsvarer med landet forøvrig. Siste tilgjengelige elevundersøkelse fra høsten 2021, viser også at 
andel elever som opplever mobbing er høyere på mellomtrinnet enn på ungdomstrinnet. Krav og 
forventninger til elevene øker både faglig og sosialt, som igjen øker sårbarheten i denne 
aldersgruppa. Her kan en tettere oppfølging av trygge og kompetente voksne utgjøre en forskjell. På 
nasjonalt nivå er det krav om sosiallærer på ungdomstrinnet, men det samme er ikke gjeldende for 
små- og mellomtrinnet.   
 
I Karmøy kommune er det undergrupper av ungdommer som sliter psykisk, med mer komplekse og 
utfordrende problemer. Disse ungdommene trenger trygg og tilgjengelig støtte over tid i hverdagen.   
 
Folkehelseinstituttet har skrevet rapporten “Bedre føre var...” (2016) som omhandler hvordan blant 
annet kommuner kan jobbe helsefremmende for å bedre den psykiske helsetilstanden i 
befolkningen. Rapporten fremmer en rekke forslag til hvordan den psykiske helsen kan forbedres. 
Helsefremmende skoler er et av tiltakene med sterkest evidens, og tiltaket kommer på andreplass på 
en liste over tiltak som styrker psykisk helse blant barn og unge. En av grunnene til at skolen som 
arena trekkes frem, er at en når alle barn og unge i kommunen.    
 
En helsefremmende skole kjennetegnes ved et miljø hvor elevene ikke blir mobbet, hvor de er del av 
et fellesskap med jevnaldrende og hvor de opplever mestring av skolearbeidet. Mobbing er en sterk 
risikofaktor knyttet til psykiske problemer hos barn og unge.   
 
Skolen er barn og unges arbeidssted. Skolemiljøet har derfor konsekvenser for barn og ungdoms 
helse og livskvalitet. Det avspeiles i Opplæringslova § 9 A-2, der det heter at ”Alle elevar har rett til 
eit trygt og godt skolemiljø som fremjar helse, trivsel og læring”.   
 
I tillegg til faktorer som har med familie og oppvekstmiljø å gjøre, er mobbing og manglende mestring 
i skolen blant de mest alvorlige risikofaktorene for barn og unges psykiske helse. Flere undersøkelser 
viser at det å oppleve skolemiljøet som belastende eller stressende har sammenheng med tegn på 
psykiske helseproblemer og selvopplevde helseplager. På den andre siden er opplevelse av støtte fra 
foreldre, lærere og medelever forbundet med høyere grad av tilfredshet med livet.   
 
Forskningen gir et visst grunnlag for å beskrive hva som er et positivt skolemiljø for elevene. Et miljø 
som fremmer en god psykisk helse blant elevene er sannsynligvis et miljø der elevene ikke blir 
mobbet, der de opplever å være del av et godt fellesskap med sine jevnaldrende, uten fokus på et 
urealistisk kroppsideal. Det er et miljø der de opplever å mestre skolearbeidet og opplever at lærere, 
ansatte på skolene og foreldre hjelper dem når det er behov for det. For å lykkes med arbeidet 
kreves det ressurser og systematisk arbeid. Særlig er det behov for en styrking av det psykososiale 
arbeidet på mellomtrinnet i Karmøyskolen. Skolene har etablert innsatsteam som kan ivareta 
elevenes skolemiljø. Utfordringen de siste årene har vært å opprettholde praksis med innsatsteam på 
barnetrinnet på bakgrunn av en krevende ressurssituasjon.  
 

2. Forslag til alternativ anvendelse av midlene 
Basert på forskning, utfordringsbildet og hva som gir høyest økonomisk forebyggende effekt foreslås 
følgende endringer:   

· 1 million kroner flyttes fra Sommergøy og går til styrking av arbeidet i innsatsteam på 
barneskolene ved at alle barneskolene får 8 % stillingsressurs til sosiallærer.   

· Sommergøy videreføres som en tilskuddspott på kroner 500.000. Her kan hovedsakelig 
frivillige lag og foreninger, men også andre aktører søke om tilskudd til aktiviteter i feriene.  

 
Hva oppnås ved å styrke det helsefremmende arbeidet på skolene?   
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1 million kroner vil muliggjøre at hver barneskole vil få sosiallærer i 8 % som kan jobbe spesifikt med 
eksempelvis mobbesaker. 8 % stilling utgjør 3 timer per uke gjennom skoleåret.  En slik prioritering vil 
komme alle barn og unge til gode og særlig de mest sårbare elevene. Styrking av 
sosiallærerfunksjonen og innsatsteam på mellomtrinnet vil bidra til at de tre komponentene a) 
tilgjengelighet, b) nærhet til der barn og unge oppholder seg, og c) langsiktighet og kontinuitet i 
tilbudet ivaretas. Det er også i tråd med målene i kommuneplanens samfunnsdel.   
 
Sosiallærerfunksjonen i innsatsteamet vil knyttes til det allerede pågående systematiske arbeidet for 
trygt og godt skolemiljø. Ved å styrke det psykososiale arbeidet på mellomtrinnet kan en gripe 
tidligere inn i utfordringene, samt forbygge eskalering og utenforskap. En styrking av ressursene vil 
også muliggjøre tid til å bedre tverretatlig arbeid med andre kommunale aktører, som eksempelvis 
psykisk helseteam og helsesykepleiertjenesten. En styrking av ressursene kan også bidra til at skolene 
kan øke samarbeidet med frivillige lag og foreninger for å arbeide helhetlig rundt sårbare barn og 
unge.  
 
Innsatsteamene på barne- og ungdomsskolene møtes jevnlig og jobber særlig med kravene til et trygt 
og godt skolemiljø, som er hjemlet i Opplæringslova § 9A.  Innsatsteamene består av skolenes lærere 
med særlig kompetanse, skolens rektor og ledelse på ungdomstrinnet. I barneskolen er det vanlig at 
rektor og inspektør utgjør skolens innsatsteam. For at innsatsteamet skal fungere optimalt er skolene 
avhengig av ressurser slik at arbeidet kan gjennomføres. På ungdomsskolene er det krav om 
sosiallærer og rådgiver som er hjemlet i sentrale avtaler. Det er derfor lettere å få til godt fungerende 
innsatsteam på ungdomsskolene i kommunen. På barneskolene er det som tidligere nevnt, ikke krav 
om sosiallærer, slik at lærerne må ta dette i tillegg til alt det andre som gjøres av arbeid. Lærerne på 
barneskolene melder at dette arbeidet er krevende.   
 
Hva oppnås ved å opprette en søknadsordning for aktivitet i ferier?  
Sommergøy blir for enkelte barn og unge en engangshendelse. Tiltaket når heller ikke alle barn og 
unge i like stor grad som helsefremmende arbeid på skoler gjør. Sommergøy skårer også svakere på å 
skape relasjon til de sårbare barna fordi tilbudet blant annet ikke har mulighet for daglig kontakt og 
langsiktighet. Sommergøy treffer heller ikke alle de som trenger det mest som for eksempel de barna 
og ungdommene som er mest ensomme. For å tilrettelegge for at flere sårbare barn og unge får 
delta på aktiviteter vil det samarbeides med tjenesteapparatet. Likevel vil en ikke nå alle de sårbare 
barna. For mange barn og unge krever det ressurssterke voksne rundt seg for å bli påmeldt aktuelle 
aktiviteter. Det kan man ikke anta at alle har. Med bakgrunn i utfordringsbildet som foreligger, samt 
forskning som viser til hvordan man kan styrke den psykiske helsen for barn og unge, foreslås det at 
tilskuddet til Sommergøy reduseres.  
 
Det anbefales at Sommergøy omgjøres til en tilskuddsordning hvor hovedsakelig frivillige lag og 
foreninger, men også private og andre aktører, kan søke om tilskudd til aktiviteter for barn og unge i 
skoleferier. Hovedvekten av aktiviteter bør finne sted i sommerferien, men det bør også åpnes opp 
for at en kan benytte midler i andre ferier. Bakgrunnen er at en del barn og unge har behov for 
aktiviteter i andre ferier også.   
 
Aktivitetene kan skje i regi av frivillige lag og foreninger, på skolefritidsordning (SFO) eller i et 
samarbeid mellom SFO og frivillige lag og foreninger. Et tettere samarbeid mellom SFO og frivillige 
lag og foreninger kan føre til både morsomme og meningsfulle aktiviteter for barn og unge. Videre gir 
det mulighet for et bedre samarbeid mellom skole og frivillige. På sikt kan et slikt samarbeid føre til 
at enkelte barn velger å prøve ut andre aktiviteter.  
 
Dersom midlene reduseres, vil færre aktiviteter for barn og unge finne sted i feriene. Samtidig har 
frivillige lag og foreninger mulighet for å søke tilskudd til aktiviteter. Begrunnet i at midlene foreslås 
redusert, bør de hovedsakelig gå til aktiviteter for barn og unge. Med bakgrunn i økte kostnader i 
samfunnet er det også viktig å kunne tilrettelegge for aktiviteter, mestring og opplevelser i feriene 
som koster minst mulig. En tilskuddsordning vil kunne bidra til at kostnadene for deltakelse kan 
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holdes lavest mulig.  
 
Det bør vektlegges at sårbare barn og unge får delta på aktivitetene. Sosiallærerfunksjonen på 
mellomtrinnet vil her være en viktig samarbeidspartner i tillegg til barnevernstjenesten og 
flyktingeteamet ved NAV. Det bør også legges opp til at deler av tilskuddene kan benyttes til 
Sommerjobb for ungdom, men i mindre skala enn tidligere.   
 
 Kommunedirektørens konklusjon 
Forskning påpeker at barn og unges psykiske helse synes å være den største folkehelseutfordringen 
og at helsefremmende skoler er et av de viktigste bidragene for å møte utfordringen. I Karmøy 
kommune er det for mange psykososiale utfordringer blant elever på mellomtrinnet, og det foreslås 
derfor å flytte 1 million kroner for å styrke det psykososiale arbeidet. 1 million kroner vil styrke 
sosiallærerfunksjonen på mellomtrinnet med 8 % ved alle skolene. Kommunedirektøren mener at 
dette vil gi økt forebyggende gevinst, og bidra til å kunne hjelpe flere sårbare barn og unge. 
Kommunedirektøren foreslår også å omgjøre Sommergøy til en tilskuddsordning på kroner 500.000 
for aktiviteter i ferier.   
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Forslag til kommunal strømstøtteordning til næringslivet 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Kommunestyret godkjenner kommunedirektørens forslag til strømstøtteordning til lokalt 

næringsliv med de rammer og kriterier som er foreslått i dette saksframlegget 

 
2. Den økonomiske rammen for strømstøtteordningen er på inntil 10 millioner kroner, i 

samsvar med kommunestyrevedtak i sak 111/21 den 28.11.2022. Midlene tas fra 
disposisjonsfond, hvor utbyttet fra Haugaland Kraft AS ble avsatt i 2022. 

 
 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
I sak 111/21 om «Lokal strømstøtte og disponering av tilleggsutbytte fra Haugaland Kraft AS»,  
vedtok Karmøy kommunestyre 28.11.2022 å opprette et «fond» for næringsstøtte på 10 millioner 
kroner. Kriteriene for tildeling av strømstøtte ble ikke bestemt, og kommunedirektøren ble bedt om 
å legge fram en sak til godkjenning av kommunestyret. Vedtaket var følgende: 
 

1. Karmøy kommunestyre vedtar å opprette et fond for næringsstøtte på 10 mill. kroner 
 

2. Kommunestyret ber Kommunedirektøren komme tilbake med en sak det det fremgår 

hvordan utdeling fra fondet skal foregå, og hvilke kriterier som skal leggestil grunn 
 

3. Ordføreren skal kreve ekstraordinær generalforsamling i Haugaland Kraft AS, ihht 

Aksjeloven 
 

4. Ordføreren skal fremsette krav om ekstraordinært utbytte for 2022 på 110 millioner NOK i 
tillegg til vedtatte utbytter 

 
Denne saken gjelder vedtakspunkt 1 og 2. Vedrørende vedtakspunkt 3 og 4, ble det fremmet forslag 
om utbytte i Haugaland Kraft AS, i samsvar med vedtaket. Saken ble behandlet i for ekstraordinær 
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generalforsamling den 21. desember 2022. Forsalget ble støtte av styret i selskapet, men falt likevel 
med 61,2 prosent av aksjonærstemmene imot. Se vedlagt protokoll fra ekstraordinær 
generalforsamling i Haugaland Kraft AS, 21.12.2022. 
 
Bakgrunnen for kommunestyrets ønske om kommunal strømstøtteordning til lokalt næringsliv, er  
slik som kommunedirektøren forstår er at «energitilskuddsordningen» til regjeringen har ikke truffet 
alle. 
 
Ordningen til regjeringen gir mulighet for å få dekket inntil 25 prosent av strømprisen over 70 øre for 
månedene oktober, november og desember 2022. Dette er kun for virksomheter som gjennomfører 
en «energikartlegging» og som har strømkostnader på mer enn 3 prosent av omsetning. Disse 
virksomhetene som investerer i enøk-tiltak, kan oppnå inntil 45 prosent strømstøtte over de 70 
ørene. Bedrifter som mottar strømstøtte, kan ikke ta utbytte i 2023. 
 
Næringssjefen har drøftet kommunestyrevedtaket med følgende næringsforeninger: Karmøy 
næringsråd, Skudeneshavn næringsforening, Åkrehamn Vekst, Byen-Vår-Kopervik, 
Næringsforeningen Haugalandet, og Destinasjon Haugesund & Haugalandet. Samlet representerer 
disse næringsforeningene og destinasjonsselskapet en stor bredde av kommunens næringsliv. 
Drøftingen har ført fram til følgende forslag til «formål», «kriterier», m.m. 
 
Vurdering 
Formålet 
Formålet med ordningen er å forhindre at historisk høye strømpriser svekker lokale arbeidsplasser  
og sysselsetting i privat næringsliv. Kommunen ønsker å bidra til at normalt livskraftige  
virksomheter kommer seg gjennom «strømpriskrisen». 
 
Ordningen skal ikke «utsette» uunngåelige konkurser eller lignende som ville inntreffe uavhengig av 
strømprisene. 
 
Ifølge opplysninger fra Haugaland Kraft AS var gjennomsnittsprisen pr. kWh for 2 halvår i 2021 på ca. 
103,9 øre/kWh. I samme periode i 2022 var gjennomsnittsprisen øket til 261,6 øre/kWh. I 
gjennomsnitt har virksomhetene hatt en strømkostnad på ca. 160 øre høyere i andre halvår 2022  
enn i samme periode i 2021. Dette gir grunnlag for å utarbeide en enkel støtteordning basert på 
merkostnaden i strømforbruket andre halvår 2022. 
 
 
Ingen begrensinger på bransjer 
Næringsforeningene viser til undersøkelser og tilbakemeldinger fra egne medlemmer. Det er særlig 
fryserier, bakerier, serveringsbransjen, varehandel og små produksjonsbedrifter som har de største 
utfordringene med strømkostnadene. I et «normalår» har strømprisen ligget rundt 30 øre/kWh, og i 
siste halvår 2022 var snittprisen neste 9 ganger høyere. Serveringsbransjen er særlig hardt rammet 
etter 2 år med pandemi. Det er også virksomheter i andre bransjer som sliter. Den lokale ordningen 
bør derfor ikke begrenses til spesifikke bransjer, men de utsatte bransjene bør vises ekstra hensyn, 
hvis det blir nødvendig med prioriteringer av rammen på 10 millioner kroner. 
 
 
Beskrivelse av tilskuddsordningen: 

· Støtten skal gjelde for tidsrommet 01.07.2022 – 31.12.2022.  
· Søknadsbeløpet beregnes som forbruket av strøm målt i kWh for 2. halvår 2022 

multiplisert med et fast strømstøttebeløp pr. kWh på inntil 160 øre, eksklusiv mva.  
Eksempel: 30.000 kWh x 160 øre/kWh = 48.000 kroner i strømstøtte. 

· Avhengig av antall søkere, kan strømstøttebeløpet reduseres. Målet er at  
strømstøttebeløpet ikke skal under 100 øre/kWh. 

· Kommunen vil avgjøre hvor stort strømstøttebeløpet vil være etter at alle søknader er 
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mottatt og det er oppnådd oversikt over hvor mye som kan gis i støtte i forhold til den 
totale rammen for ordningen på 10 millioner kroner. Kommunen vil fastsette endelig beløp 
etter drøfting med næringsforeningene. 

· Virksomheter som har mottatt at tilskudd fra regjeringens «energitilskuddsordning» må 
oppgi tilskuddsbeløp pr kWh. Dette kommer til fratrekk fra strømstøttebeløpet i denne 
ordningen. 
Eksempel ved 100 øre/kWh fra regjeringens «energitilskuddsordning»: 
30.000 kWh x (160 – 100 øre/kWh) = 18.000 kroner i strømstøtte fra kommunen 

· Maksimalt søknadsbeløp pr. søker er begrenset oppad til 200 000 kroner 
· Søknadsfrist er mandag 27.02.2023, kl. 1200 
· Ordningen kunngjøres på kommunens hjemmeside 
· Støtten gis som «Bagatellmessig støtte», jmf. statsstøtteregelverket 

https://www.regjeringen.no/no/tema/naringsliv/konkurransepolitikk/regler-om-offentlig-
stotte-listeside/bagatellmessig-stotte/id2412660/ 

 
 
Kriterier for å kunne søke 
Ordningen gjelder kun for virksomheter som driver privat næringsvirksomhet med arbeidsplasser 
tilknyttet forretningsadresse og lokasjon i Karmøy kommune. 
 
Virksomhetene må kunne dokumentere eller sannsynliggjøre at strømprisene er direkte eller 
indirekte årsak til svekkelse av resultat eller likviditet, og svekker virksomhetens evne for å holde 
ansatte i arbeid. 
 
 
Ordningen gjelder ikke for 
Landbruk, veksthusnæring, idrettslag og frivillige organisasjoner. Disse har blitt kompensert gjennom 
statlige ordninger 
 
 
Gjennomføring: 

· Støtteordningen lanseres på kommunens nettsider 06.02.2023 
· Søknad fylles ut på angitte søknadsskjema. Søknadsfrist settes til 27.02.2023. 
· Søknader kan sendes inn pr e-post til [spesifikk epost-adresse til formålet]. 
· I emnefelt skal det stå «Søknad om kommunal tilskuddsordning til næringsliv i Karmøy 

kommune». 
· Kommunen mottar og behandler søknadene etter fristen er utløpt, i samråd med 

næringsforeningene: Karmøy Næringsråd, Skudenes Næringsforening, Åkrehamn Vekst, 
Byen-Vår-Kopervik, Næringsforeningen Haugalandet, og Destinasjon Haugesund & 
Haugalandet. 

· Virksomheter med årlig omsetning under 50 millioner kroner vil prioriteres foran større 
virksomheter som antas å ha større evne til å komme seg gjennom «strømpriskrisen». 

· Tilskudd vil fordeles objektivt i forhold til søknadsbeløp, og kan bli forholdsmessig avkortet 
i forhold til ordningens ramme på 10 millioner kroner. Kommunen forbeholder seg også  

retten til å gjøre skjønnsmessige prioriteringer ut fra vurdering av virksomhetens evne til 
å komme seg gjennom «strømpriskrisen». 

· Ufullstendige søknader vil ikke behandles. Dette gjelder også søknader som sendes inn 
etter fristen. 
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Søknaden må inneholde 
· Navn på virksomheten 
· Organisasjonsnummer 
· Type næring – NACE-kode 
· Adresse - virksomheten må ha adresse og arbeidsplasser lokalisert i Karmøy 
· E-post - til ansvarlig for søknaden 
· Telefon 
· Bankkontonummer 
· Strømforbruk i perioden 01.07.2022 – 31.12.2022 
· Informasjon om mottatt strømstøtte pr kWh fra regjeringens «energitilskuddsordning» 
· Egenerklæring som bekrefter at virksomheten er søknadsberettiget innenfor  

bestemmelsene i statsstøtteregelverket om «Bagatellmessig støtte» 
· Krav til dokumentasjon (se avsnitt under) 

 
 
Krav til dokumentasjon 

· Virksomhetene må forklare, sannsynliggjøre eller dokumentere at strømprisene er direkte 
eller indirekte årsak til svekkelse av resultat eller likviditet, slik at det truer sysselsetning i 
virksomheten. 

· Søkere må legge ved kopi av faktura og fakturaspesifikasjon der strømforbruk og 
strømkostnader fremkommer for perioden 01.07.2022 – 31.12.2022,  

· Søkere som viderefaktureres strøm fra for eksempel gårdeiere må legge ved bekreftelse på 
det samme.  

· Søkere må levere regnskap med balanse pr. 31.12.2022. Regnskapet kan være foreløpig, 
hvis årsoppgjøret for 2022 ikke er avsluttet. 

 
 
Tillitsbasert 

· Tilskuddsordningen er tillitsbasert, men opplysninger vil kunne bli kontrollert mot 
opplysninger som kommunen har tilgjengelig. 

· Hvis det i ettertid oppdages at det er gitt uriktige opplysninger i søknaden kan 
tilskuddsbeløpet bli krevd tilbakebetalt. Ved å signere på denne søknaden bekrefter søker 
at opplysningene som er gitt, gir et riktig bilde av inntektssituasjonen for virksomheten. 

 
 
Kommunedirektørens konklusjon 
Det er her forsøkt å utvikle en støtteordning som både er enklest mulig for næringslivet og for 
kommunen å administrere. Det er søkt råd hos de lokale næringsforeningene for å finne en 
støtteordning som treffer de små og mellomstore virksomhetene som sliter mest med høye 
strømkostnader. Det er likevel usikkert hvor godt ordningen vil treffe og hvor stort omfanget av 
søknader blir. Det legges derfor opp til et visst skjønn i tildelingen for å fordele tilskuddsmidlene på 
10 millioner kroner best mulig etter formålet med ordningen. Virksomhetene vil søke på tilskudd 
basert på sitt strømforbruk 2. halvår 2022. Kommunen vil etter rådføring med næringsforeningene 
sette tilskuddet. Målet er å gi et tilskudd 160 øre pr kWh. Virksomheter som har mottatt strømstøtte 
fra regjeringens «energitilskuddordning», vil få avkortet tilskuddet tilsvarende pr kWh. Virksomheter 
med årlig omsetning under 50 millioner kroner vil prioriteres foran større virksomheter som antas å 
ha større evne til å komme seg gjennom «strømpriskrisen». Tilsvarende vil også virksomheter i 
utsatte bransjer vektlegges foran bransjer som er mindre påvirket, hvis det kommer mange 
søknader. Maksimalt søknadsbeløp pr. søker vil begrenses oppad til kroner 200 000 kroner. 
Tilskuddsordningen er basert på statsstøtteregelverkets bestemmelser om «bagatellmessig støtte». 
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Søknadsfrist settes til 27.02.2023. Kommunedirektøren vil søke ekstern bistand til det administrative 
arbeidet med ordningen. 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Protokoll fra ekstraordinær generalforsamling - 21.12.2022 
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Haugalandspakken - forlengelse av bompengeperioden 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Haugalandspakken forlenges i tråd med saksutredningen fra Rogaland fylkeskommune 

fram til planlagt bypakke i Haugesund/Karmøy er i drift, og med maksimal varighet til 31. 
desember 2026. 

2. Midlene disponeres slik det går fram av saksutredningen fra Rogaland fylkeskommune og 
gjennom den ordinære porteføljestyringsprosessen i Haugalandspakken. 

3. Takst- og rabattordninger forutsettes å følge de til enhver tid gjeldende takstretningslinjer. 
4. Haugalandspakkens etablerte takst-, rabatt-, innkrevings- og styringssystem videreføres. 

 
 

Saksutredning 
Sammendrag 
Haugalandspakken startet opp 01.07.08 og innkrevingsperioden på 15 år skal dermed avsluttes 
30.06.2023. Styringsgruppen i Haugalandspakken har drøftet og undersøkt muligheten for 
forlengelse av bompengeperioden. Før Stortinget kan ta stilling til saken, må det gjøres lokalpolitiske 
vedtak i alle kommunene som er med i Haugalandspakken.  
 
Det er ønskelig å unngå et opphold i innkrevingen mellom dagens Haugalandspakke og en fremtidig 
bypakke i Haugesund og fastlands- Karmøy. Oppstart av den nye bypakken kan tidligst skje høsten 
2025. For å sikre en sømløs overgang mellom pakkene foreslås det å sette en maksimal varighet på 
forlengelsen til 31.12.26. 
 
Forlengelse av innkrevingsperioden er en mulighet til å få finansiert prosjekter som ikke ligger inne i 
dagens Haugalandspakke, eller andre handlingsplan for vegnettet på Haugalandet. Prosjektene vil 
dermed sannsynligvis ikke realiseres de neste 12- 15 årene. 
  
Bakgrunn for saken 
Haugalandspakken ble vedtatt i Stortinget gjennom St.prop 45 (2006-2007) og St.prop 57 (2007-
2008). Stortingsproposisjonene gir hjemmel til å kreve inn bompenger i 15 år fra 
innkrevingsoppstarten. Med oppstart 01.07.08 avsluttes dermed innkrevingen 30.06.2023. 
 
Rogaland fylkeskommune har sammen med aktuelle kommuner arbeidet med å utrede bypakke. 
Haugesund bystyre og Karmøy kommunestyre gjorde prinsippvedtak om bypakke for Haugesund og 
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fastlands- Karmøy i desember 2022. Saken legges frem for bindende lokalpolitiske vedtak i mai 2023. 
 
21.11.2022 besvarte Samferdselsminister Jon-Ivar Nygård et spørsmål i Stortinget angående 
muligheten for å forlenge Haugalandspakken. Ministeren tar ikke stilling til saken nå, da lokale 
styresmakter må ta stilling til dette først. Ministeren er kjent med at Haugalandspakken avvikles juni 
2023, og at det blir et opphold mellom denne og bypakke for Haugesund og fastlands- Karmøy som 
er under utredning.  
 
Saken ble diskutert i Styringsgruppen i Haugalandspakken 24.11.22. Rogaland fylkeskommune la 
frem skisse til økonomisk ramme en eventuell forlengelse kan gi, og en vurdering av hvordan midlene 
kunne brukes. Styringsgruppen tok ikke stilling til saken i møtet, men ønsket å arbeide videre med 
hva en evt. forlengelse kan innebære. Det har vært politiske møter i etterkant, og den administrative 
koordineringsgruppen i Haugalandspakken har utarbeidet et felles grunnlag for en eventuell 
forlengelse. Dette arbeidet har resultert i saken som nå sendes ut til lokalpolitisk behandling. 
 
Saks- og faktaopplysninger 
Haugalandspakken avslutter innkrevingen sommeren 2023. Prioritering av gjenværende midler i 
Haugalandspakken ble besluttet i 2020. Pr 1.1.22 gjensto det drøyt 1,2 milliarder kroner i 
investeringsmidler. Prosjektporteføljen i Haugalandspakken pr 1.1.22 består av en «låst portefølje» 
på kr. 1044 mill der de prioriterte prosjektene er sikret finansiering, og en «buffer» på kr 177 mill. 
Bufferen kan først brukes når man er sikker på at det er økonomisk dekning i sluttfasen av pakken.  
 
Dersom styringsgruppen vedtar å øke rammen i et prosjekt i den låste porteføljen pga økte 
kostnader, reduseres størrelsen på bufferpotten tilsvarende. De økonomiske prosjektrammene i 
porteføljen justeres også årlig iht SSBs byggekostnadsindeks for veganlegg. Utviklingen særlig de siste 
par årene gjør det usikkert hvorvidt prosjektene i bufferen vil ha finansiering. 
 
Det er ønskelig å unngå et opphold i innkrevingen mellom dagens Haugalandspakke og en fremtidig 
bypakke i Haugesund og Karmøy, og varigheten av en eventuell forlengelse vil dermed være frem til 
denne bypakken er i drift. Hvor mye midler en eventuell forlengelse vil kunne gi vil avhenge av hvor 
lenge forlengelsen varer.  
 
Gitt bindende lokalpolitisk vedtak for bypakke før sommeren 2023 og normal fremdrift videre i 
prosessen, antas driftsoppstart i den nye bypakken høsten 2025. For å ta høyde for eventuelle 
forsinkelser i bypakkeprosessen og sikre en sømløs overgang mellom en forlenget Haugalandspakke 
og oppstart av bypakke, foreslås det å sette en maksimal varighet på forlengelsen til 31.12.26. 
 
Vedlagt notat fra Rogaland fylkeskommune viser det overordnede økonomiske bildet en forlengelse 
vil gi, med utgangspunkt i varighet frem til høsten 2025, og forslag til prioritering av midler fra en 
eventuell forlengelse.  
 
Årlige netto bompengeinntekter i Haugalandspakken ligger på om lag 210 millioner kroner.  
 
Oppsummert kan det legges til grunn at en forlengelse med varighet til høsten 2025 vil gi mulighet 
for å finansiere prosjekter for 5-600 millioner kroner.  
 
Det er naturlig å prioritere midler fra en eventuell forlengelse til å fullføre den allerede vedtatte 
prosjektporteføljen. Hele den vedtatte porteføljen vil ikke la seg finansiere med midler fra dagens 
Haugalandspakke, men bufferen sikrer trygg økonomi, også uten forlengelse av innkrevingsperioden.  
 
I prosjektportefølje i Haugalandspakken pr 1.1.22 er det 177 millioner tilgjengelig i bufferen. Med 
bakgrunn i prisvekst i 2022 ser det ut til at størrelsen på bufferen vil bli redusert til anslagsvis 70 
millioner. 
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De prioriterte prosjektene i bufferen pr 01.01.2022 er 
· fv923 Salhusvegen (Karmøy og Haugesund)                              107           mill 
· fv547 Åkra sør – Veakrossen, Søndre tilførselsveg                       27           mill 
· foreløpig ufordelt                                                              43          mill 

 
Oppdaterte anslag og beregninger viser at: 

· E134 Tveit-Gjerde mangler finansiering på kr 100 mill for å kunne gjennomføre hele 
strekningen 

· E39 Gismarvik-Aksdal mangler anslagsvis 9 mill for å kunne gjennomføre hele det regulerte 
prosjektet 

· Fv923 Salhusveien mangler 78 mill for fullfinansiering av hele strekningen 
· Fv547 Åkra sør-Veakrossen, søndre tilførselsveg har en antatt kostnad på 27 millioner og 

mangler finansiering i dagens Haugalandspakke. 

 
En fullfinansiering av disse fire prosjektene beløper seg pr nå til 320 millioner kroner. Dermed vil de 
fire prosjektene over binde opp rundt 250 millioner kroner fra en forlengelse (320 millioner - 70 
millioner). 
 
Det anbefales å videreføre ordningen med en låst portefølje og en andel i en buffer, som gir god 
økonomisk styring i pakken. Om lag 250 millioner brukes til å fullføre den vedtatte porteføljen, som 
igjen gir 250-350 millioner til nye prosjekter. Det foreslås å sette av de ufordelte 250- 350 millionene 
til en ny buffer.           
 
Alle de sju kommunene i Haugalandspakken er bedt om å gjøre en vurdering av hvilke prosjekter de 
ønsker å få inn i en eventuell ny buffer ved forlengelse av Haugalandspakken. Førende for dette 
arbeidet har vært et prinsipp om at midlene skal fordeles på en måte som sikrer en kommunevis 
fordeling sånn at alle kommunene får noe. Kommunene har derfor spilt inn 1-3 prosjekter hver, i 
prioritert rekkefølge, hvor de fleste prosjektene har antatte kostnader rundt 20-30 millioner kroner 
hver. I tillegg er alle prosjektene som helt eller delvis ble kuttet fra prosjektporteføljen i 2020 
gjennomgått og vurdert mtp om de kunne være aktuelle å ta inn igjen i en forlengelse. 
 
I forslag til ny prosjektportefølje ved forlengelse ligger det betydelige midler i Karmøy, Haugesund og 
Etne «over streken». Det legges derfor opp til at når det skal fordeles midler til prosjektene i ny 
buffer så prioriteres først prosjektene i Sveio, Bokn, Tysvær og Vindafjord, før buffer-prosjektene i 
Karmøy, Haugesund og Etne kommuner tildeles midler. 
Karmøy kommune har i denne prosessen signalisert at primærønske er å prioritere evt. midler i 
bufferen til gjennomføring av grunnerverv på prosjektet Åkra sør-Veakrossen. Dette er et prosjekt 
som tidligere har ligget inne i Haugalandspakken, men som har hatt en lang planleggingsperiode på 
grunn av blant annet innsigelser fra overordnede myndigheter. Nordre del av planen ligger fortsatt til 
behandling i Kommunal- og distriktsdepartementet (KDD). I 2020 ble størstedelen av Åkra sør-
Veakrossen kuttet fra Haugalandspakken av hensyn til kostnader. 
 
Sekundært ønsker Karmøy midler til fv4844 Syrevegen, 800 m gang- og sykkelveg og breddeutvidelse 
på veg. Prosjektet har godkjent reguleringsplan, og grunnerverv er gjennomført. Prosjektet har et 
kostnadsanslag på 28,4 mill, hvorav 10 mill kan finansieres gjennom kommunale 
trafikksikkerhetsmidler. Prosjektet vil falle utenfor nye bompengepakker, det ble spilt inn som 2. 
prioritet fra Karmøy kommune til handlingsplanen for Fylkesveg 2023-2026 (KST- sak 63/22 
13.06.2022), men kom ikke med i vedtatt handlingsplan. 
 
Rogaland fylkeskommune påpeker at det nå pågår flere plan- og utredningsarbeider for fv547, både 
for å avklare eventuelt krav fra KDD om miljøtunnel/-kulvert i stedet for dagløsning, og  
mulighetspotensialet i å utbedre dagens Fv547 i stedet for å bygge Åkra sør- Veakrossen. Resultatet 
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av disse plan- og utredningsarbeidene og konklusjon fra KDD foreligger ikke pr i dag, og det er derfor 
heller ikke entydig avklart om det er hensiktsmessig å bruke midler til grunnervervet. Rogaland 
fylkeskommune anbefaler at midlene avsettes til grunnerverv i prosjektet Åkra sør-Veakrossen, men 
dersom vegprosjektet på beslutningstidspunktet ikke er planavklart, slik at hele 
omkjøringsstrekningen med sikkerhet kan gjennomføres, omprioriteres midlene internt i Karmøy 
kommune til utbedring av Syrevegen. Det settes av 20 millioner kroner til Karmøy i ny buffer. 
 
En eventuell forlengelse av Haugalandspakken vil innebære en videreføring av dagens 
Haugalandspakke, både hva gjelder styringssystem, innkrevingssystem, takstnivå og rabattsystem. 
Dagens bommer blir stående der de står, innkrevingsretning blir som før, takstene videreføres (frem 
til det eventuelt er grunnlag for indeksregulering). I en eventuell forlengelse legges det opp til at 
takst- og rabattordninger skal følge de til en hver tid gjeldende takstretningslinjene. 
 
For å unngå opphold i innkrevingen, må en eventuell forlengelse vedtas i Stortinget før 
sommerferien. Dette fordrer en svært hurtig fremdrift, hvor det legges opp til politisk behandling i de 
første møtene i bystyre/kommunestyre og fylkesting i 2023. Deretter skal saken sendes til 
Vegdirektoratet for kvalitetssikring, før den sendes til behandling og eventuelt vedtak i departement 
og Stortinget. For at det skal være grunnlag for å sende saken til Stortinget, må samtlige 
kommuner/fylkeskommuner ha gitt tilslutning til forslaget. I den sentrale behandlingen vil det legges 
vekt på at vedtakene er likelydende. 
 
Vurdering 
Da saken ble lagt frem i styringsgruppemøte i Haugalandspakken 24.11.22 viste de første signalene 
fra de andre kommunene noe ulike holdninger til saken. Det videre arbeidet med konkretisering av 
hva en evt forlengelse kan gi, resulterte i en mer samlet positiv innstilling da saken igjen ble drøftet i 
politisk møte 12.01.2023.  
 
Rogaland fylkeskommune anbefaler at den vedtatte porteføljen i dagens Haugalandspakke 
fullfinansieres først. En slik forlengelse av bompengeperioden vil sikre finansiering av prosjekter som 
ikke har finansiering i dagens Haugalandspakke, og som ikke ligger inne i andre handlingsplaner for 
vegnettet på Haugalandet. Prosjektene vil dermed sannsynligvis ikke realiseres de neste 12- 15 
årene: 

· fullfinansiering av viktige regionale prosjekter på riksvegnettet på Haugalandet 
· finansiering av Salhusvegen, som er hovedsykkelnettet mellom Norheim og Haugesund 

sentrum 
· Søndre tilførselsveg i Åkrehamn, et lokalt viktig veganlegg som vil gi god samfunnsnytte 

også uavhengig av fremtidig omkjøringsveg 

 
Ny buffer muliggjør finansiering av prosjekter i kommunene som i dag ikke har mulig finansiering. 
 
For Karmøy sin del kan det betyr startfinansiering på søndre del av omkjøringsvegen (prosjektering/ 
grunnerverv) dersom prosjektet er planavklart, eller det kan bety realisering av gang- og sykkelveg 
langs Syrevegen, som kommunen har jobbet lenge med å få finansiert. 
 
Kommunedirektørens konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at Karmøy kommunestyre går inn for en forlengelse av 
Haugalandspakken inntil bypakke for Haugesund/Karmøy er i drift, og med maksimal varighet til 31. 
desember 2026. 
 
Kommunedirektøren anbefaler at Karmøy kommunestyre går inn for at den vedtatte porteføljen i 
dagens Haugalandspakke fullfinansieres først, slik Rogaland fylkeskommune anbefaler.  
 
Kommunedirektøren anbefaler videre at Karmøy kommunestyre går inn for anbefalt fordeling av 
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midler i ny buffer til nye prosjekter. 
 
Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
 
 
 

Vedlegg: 

Saksgrunnlag - Forlengelse Haugalandspakken 
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Arkivsak-ID.: 22/8837 

JournalpostID: 22/60937 

Saksbehandler: Anja Kjellesvik-Kristiansen  

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup  

 

  

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

009/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023 

008/23 Formannskapet 30.01.2023 

008/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Interkommunal klima- og miljøstrategi, bygg og anlegg 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Kommunestyret vedtar strategien «Klima- og miljøstrategi for Karmøy-, Haugesund- og Tysvær 
kommune. 
 
 
 

Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

HTM- 009/23 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar strategien «Klima- og miljøstrategi for Karmøy-, Haugesund- og Tysvær 
kommune. 
 
 
 

Saksutredning 
Sammendrag 
 
For å bidra til å nå nasjonale klima- og miljømål har Karmøy, Tysvær og Haugesund kommune 
samarbeidet om en felles linje for miljøkrav til kommunale bygg. Kommunene har samlet 
miljøkravene i en felles strategi som skal bidra til at klima-og miljøkrav prioriteres i høyere grad når 
prosjekt skal finaniseres. Ved å stille klima- og miljøkrav i våre bygg og anleggs anskaffelser kan 
kommunene påvirke markedet mot lavutslippssamfunnet, samt bidra til redusert miljø- og 
klimabelastning i fremtidige byggeprosjekter.   
Strategien består overordnet av 12 hovedmål med tilhørende strategier og tiltak som vil være felles 
for alle de tre kommunene og førende for kommunenes fremtidige bygg- og anleggsprosjekt. Hver 
enkelt kommune vil utarbeide tilhørende handlingsplaner hvor målene skal spisses og tilrettelegges i 
enda større grad for det enkelte byggeprosjekt. 
 
Bakgrunn for saken 
Anskaffelsesregelverket stiller krav til at kommunene skal redusere miljøbelastningen og fremme 
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klimavennlige løsninger i sine anskaffelser. For å bidra til å nå Norges klima- og miljøkrav har 
regjeringen valgt ut 7 satsingsområder hvor offentlige anskaffelser er særlig egnet som virkemiddel. 
Ett av satsingsområdene er bygg og anlegg. Offentlig sektor, inkludert kommunene har et særskilt 
ansvar i omstillingen til lavutslippsamfunnet. Gjennom markedsdialog med lokale leverandører vil 
også kommunene bidra til at det blir tryggere for leverandørene og selv satse i det grønne skiftet. 
 
For å oppnå en bærekraftig utvikling og å nå FNs bærekraftsmål er samarbeid høyst nødvendig. 
Karmøy, Tysvær og Haugesund kommune startet et samarbeid om felles klima-og miljøkrav i 2021. 
Siden da har kommunene hatt jevnlige møter og oppnådd enighet om hvilke krav og kriterier som 
skal være felles. Kravene er nå samlet i en overordnet miljø- og klima strategi som vil gjelde for alle 
kommunale bygg, både nybygg og rehabiliteringsprosjekter. 
 
 
Saks- og faktaopplysninger 
Kommunene sin felles miljøstrategi ble lagt fram på leverandørkonferansen tidligere i høst. Lokale 
leverandører fikk da muligheten til å komme med innspill på strategien.  
En oversikt over strategiens mål og kort beskrivelse av målene; 

Mål Kort beskrivelse 

Anskaffelser Kommunene skal bidra til stimulering av 
grønn næringsutvikling på Haugalandet 
gjennom offentlige anskaffelser 

Energiambisjon Kommunene skal etterstrebe lavere 
nettoenergibehov  

Miljøoppfølgingsplan og miljøstrategi Kommunene skal sikre at miljø- og klimakrav 
overholdes gjennom egne 
miljøstyringsdokument basert på BREEAM-
metodikk 

Materialer Kommunene skal etterspørre materialer med 
lav miljøbelastning, lang levetid og med lavt 
vedlikeholdsbehov 

Avfallssortering Kommunene skal oppnå økt 
materialgjenvinning og sorteringsgrad av 
bygningskomponenter 

Innovasjon Kommunene skal støtte opp om innovative og 
bærekraftige løsninger 

Arealeffektivitet Kommunene skal etterstrebe arealeffektive 
bygg dimensjonert for flerbruk og som kan 
takle endringer over tid 

Klimagassutslipp/klimagassregnskap Kommunene skal ta i bruk klimagassregnskap 
for materialer 

Arealbruk, økologi og biologisk mangfold Kommunene skal verne om eksisterende 
vegetasjon 

Sirkulærøkonomi Kommunene skal legge til rette for en 
sirkulær tankegang som fremmer bærekraftig 
forbruk og produksjon 

Massehåndtering Kommunene skal legge til rette for 
gjennvinning av ikke-forurensede masser 

Klimatilpasning Kommunene skal tilpasse sine prosjekter for 
fremtidige klimaendringer 
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Vurdering 
En felles strategi vil gi kommunene bedre interne rutiner for bruk av miljø- og klimakrav. Dette vil 
videre gi økt kompetanse og eierskap til krav med høye miljø- og klima ambisjoner, og forhåpentligvis 
en utvikling i kravene etterhvert som samfunnet krever mer vektlegging av miljø og klima.  
Flere nasjonale og globale føringer vil komme fortløpende, og det er viktig at kommunene får på 
plass forbedret miljøstyring i sine prosjektgjennomføringsplaner. Sammen med leverandørmarkedet 
har kommunene et stort ansvar for å bidra til klimagassreduksjon, og ved dialog i forkant av 
utlysninger vil kommunene og leverandørmarkedet i større grad bevege seg samlet mot 
lavutslippssamfunnet. 
 
  
Noen av tilbakemeldingene etter leverandørkonferansen var at deler av tiltakene var for ambisiøse, 
og at ordlyden i noen av tiltakene burde endres. Kommunene har diskutert innspillene og gjort 
endringer i strategien. Tilbakemeldingene samt endringene er vedlagt som eget vedlegg til saken.  
Overordnet var de fleste tilbakemeldingene positive, både når det gjelder kommunenes samarbeid 
om en felles strategi og initiativet til en felles gjennomgang med mulighet for innspill fra 
leverandørmarkedet.  
 
Strategien skal være åpen for revidering senest etter fire år grunnet den raske utviklingene innen 
teknologi, krav og kunnskap. 
 
Økonomi 
 
En reduksjon av klimagassutslipp fra nybygg eller rehabilitering vil ha noen merkostnader i selve 
investeringsfasen. Med en større vektlegging på blant annet reduksjon av energibruk, 
energieffektivisering, materialvalg og sirkulær økonomi vil selve driftskostnadene til et bygg 
reduseres i løpet av byggets levetid.  
 
Når kommunene i en tidligere fase kan planlegge for miljøkrav, samt benytte prosjektkostnad som 
føring for omfanget av miljøstyring får man en større oversikt over eventuelle merkostnader som kan 
hensyntas tidlig i prosjekteringsfasen. Ved å ta i bruk livssykluskostnader for et byggs materialer og 
deler vil kommunene også få en større oversikt over den totale klimagassreduksjonen.  
 
Ved bruk av materialer med lang levetid vil kommunen få redusert sine utgifter til vedlikehold og 
utskiftning, og ved å prioritere rehabilitering og transformasjonsprosjekter fremfor å rive og bygge 
nytt vil kommunene i større grad legge til rette for en bærekraftig og sirkulær tankegang. En følge av 
en sirkulær tankegang vil være en økt grad av materialgjenvinning som også vil være økonomisk 
besparende. 
 
En større vektlegging på byggenes fleksibilitet/generalitet og mulighet for endring over tid vil også 
kunne føre til færre omfattende inngrep i byggene etter ferdigstillelse. 
 
 
Rådmannens konklusjon 
Kommunedirektør ser behovet for en interkommunal strategi for å øke fokus på klima- og miljøkrav i 
kommunenes fremtidige byggeprosjekter. 
 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 
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Klima og miljøstrategi bygg 

Innspill fra leverandørkonferanse 
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Saksnr.  Utvalg Møtedato 

006/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023 

009/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Plan 1031 - sluttbehandling - Utvidelse av Falnes kirkegård - detaljregulering 
 

 Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering for plan 1031 – Utvidelse av Falnes kirkegård, gnr. 50, 
bnr. 35 mfl., med tilhørende reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.2023), jf. 
plan- og bygningslovens § 12-12. 

 

2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-
12. 

 

 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg teknisk og miljø - 17.01.2023 - 006/23 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering for plan 1031 – Utvidelse av Falnes kirkegård, gnr. 50, 
bnr. 35 mfl., med tilhørende reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.2023), jf. 
plan- og bygningslovens § 12-12. 

 

2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-
12. 

 

 

Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

HTM- 006/23 Vedtak: 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering for plan 1031 – Utvidelse av Falnes kirkegård, gnr. 50, 
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bnr. 35 mfl., med tilhørende reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.2023), jf. 
plan- og bygningslovens § 12-12. 

 

2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-
12. 

 

 

Bakgrunn for saken 

Faktaopplysninger og eiendomsforhold 

Karmøy kommune har utarbeidet forsalg til kommunal reguleringsplan for plan 1031 Utvidelse av 
Falnes kirkegård. 
 
Formålet med planen er å tilrettelegge for utvidelse av Falnes kirkegård. Dagens kirkegård vil gå tom 
for areal til nye gravplasser i løpet av 2024. Det er derfor behov for å utvide eksisterende kirkegård. 
Planforslaget omfatter et areal på 16 daa og legger til rette for 1114 nye kistegraver. 

Planområdet omfatter eiendommene 50/35 og del av 50/33 og er i kommunalt eie.  

Forhold til overordnede planer  

ATP nevner ikke noe om kirker eller gravplasser.  

Men når det gjelder transportstrategiene ligger Falnes i området 4: Regionen for øvrig.  
Her er utviklingsstrategiene for å styrke tilgjengelighet, miljøvennlig transport og trafikksikkerhet, 
ved blant annet å opprettholde transportkapasitet for personbil. 

Planforslaget er i tråd med kommuneplanens arealdel. Området er avsatt til fremtidig grav- og 
urnelund, og nåværende offentlig eller privat tjenesteyting med hensynssone - bevaring kulturmiljø 
(H570) over, og kommuneplanbestemmelsene stiller krav om reguleringsplan for områder vist som 
framtidige.    

Til kommuneplanens bestemmelser står:  

6.4 For utvidelse av Falnes kirkegård, [..] gjelder følgende bestemmelse: Automatisk fredede 
kulturminner som ligger innenfor de nevnte områder skal i forbindelse med detaljregulering av 
området, søkes bevart gjennom hensynssoneregulering i framtidig reguleringsplan. 

Andre aktuelle lover og forskrifter: 

Planen må også behandles i samsvar med lov om gravplasser, kremasjon og gravferd (gravplassloven) 
(LOV-1996-06-07-32) og tilhørende forskrifter. 

Forhold til gjeldende reguleringsplan  

Området er regulert i plan 140 - Indre Vikevågen, vedtatt 30.09.2003. Planen er regulert til offentlig 
friområde, offentlig bygg – kirke og bevaringsområde, samt friområde - spesialområde bevaring 
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fornminne, bautastein.  

En del av området er også regulert i reguleringsplan 131 – Skammanes, godkjent 22.11.1988. Det er 1 
daa som er regulert til Allmennyttig formål og 30 m² som er regulert til offentlig friområde. Arealet 
for allmennyttig formål er ubebygget.  

Planforslaget erstatter delvis plan 131 – Skammanes og 140 – Indre Vikevågen.  

Eksisterende forhold 
Området er kupert, med to høyder midt i planområdet. Løsmassene består av bart fjell med stedvis 
tynt løsmassedekke. Hele planområdet er under den marine grensen og deler av planområdet ligger 
innenfor 100-metersbeltet langs sjø. 

Det går en vannledning i kommunal veg – Skammanesvegen, rett øst for planområdet. 
Vannledningen ender i en brannkum, i enden av vegen. I siste del av vegen ligger det også en 
overvannsledning og en spillvannsledning, som ender i noen septiktanker. Spillvannsledningen går 
videre til sjø.  

Planområdet er en del av det nasjonalt viktige landskapet: Kystheilandskapet på Haugaland – 
Skudeneshavn. Områder sør og nordvest for planområdet består av kystlynghei. I tillegg er Vikevågen 
og Vikesjøen, like vest for planområdet, en mudderbank/leirstrand og viktig rastelokaliteter for 
trekkende vadefugler.  

Kulturminner:  
Innenfor planområdet er det to automatisk freda kulturminner. En steinalderboplass (ID: 277409) og 
et gravminne/bautastein (ID: 24560).  

Annet (eksisterende bebyggelse mv.): 
Planområdet er ubebygd. Men det står igjen to tufter (grunnmurer) av en gammel husmannsplass 
datert 1700-tallet. 

Hele planområdet blir i dag brukt som beitemark for sau. Det er en grunneier nord for fylkesveien 
som låner området, frem til det blir etablert ny kirkegård. Planen gjør at dette innmarksbeitet 
forsvinner.  

Planforslaget 

Planforslaget legger opp til en utvidelse av dagens kirkegård sørover. Falnes sokn vil gå tom for ledige 
arealer til kistegraver i løpet av 2024 og i den forbindelse haster det med å få på plass nye arealer til 
ny grav- og urnelund.  

Planforslaget, og utarbeidet landskapsplan, legger opp til 1114 kistegraver inne på grav- og 
urnelunden etter ferdigstillelse. I tillegg til interne veger med en bredde på 3 meter, vannstasjon og 
hvileplass. I skissert løsning bevares begge høydene og gravplassfeltene plasseres i de flatere 
områdene rundt. For å få til de interne vegene med stigning 1:20, må det gjøres noen skjæringer mot 
den største høyden, men utenfor sonen for kulturminnet. 

Endringer fra førstegangsbehandlingen 
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Det er egne lover og forskrifter for endringer og utforming av gravplasser. I tillegg er Falnes kirke en 
listeført kirke og det er automatiske freda kulturminner inne på området. Alt som gjøres av tiltak i 
nærheten av kirken, kulturminnene eller utvidelse av kirkegården skal til uttale, og evt. godkjennes 
av kulturminnemyndighetene eller statlig gravplassmyndigheten.  

Kommunen har justert ordlyden, og lagt til noen bestemmelser iht. de innkomne merknadene. 
Endringene er:   

Ny bestemmelse: 

§ 4           Falnes kirke er en listeført kirke. Alle tiltak som vil ha påvirkning på kirken og dens 
omgivelser, skal sendes til Rogaland fylkeskommune for uttalelse.   

Endring av bestemmelse:  

Krav til utomhusplan er endret til Plan for gravplassen, noe som er et krav etter § 3 i 
gravplassforskriften.  

Plan for gravplassen består av 3 deler, en oversiktsdel, en teknisk del og en geoteknisk 
vurdering.  

§ 5           Før igangsettingstillatelse kan gis, skal det utarbeides en Plan for gravplassen, jf. 
gravplassforskriften § 3. Plan for gravplassen skal godkjennes av Statsforvalteren i Vestfold og 
Telemark.  

Ny bestemmelse:  

4.2.1 Naturområde (GN1-2) 

§ 10          Området skal være naturområde inne på grav- og urnelunden. Nødvendig skjøtsel 
eller beiting kan kun tillates dersom det ikke kommer i konflikt med de automatisk freda 
kulturminnene og må avklares på forhånd med kulturminnemyndighetene - Rogaland 
fylkeskommune.  

 

Innkomne merknader / Uttalelse fra parter 

Forslag til reguleringsplan ble behandlet av hovedutvalg teknisk og miljø 1.gang i møte den 
15.03.2022 – sak 035/22, og følgende vedtak ble fattet: 

Hovedutvalg teknisk og miljø vedtar ved 1. gangsbehandling at forslag til detaljreguleringsplan 1031 
for Utvidelse av Falnes kirkegård, gnr. 50/35 og del av 33, datert 15.03.2022, legges ut til offentlig 
ettersyn. Berørte grunneiere varsles, jf. plan- og bygningsloven § 5-2 og § 12-10. 

 

Planforslaget har vært utlagt til offentlig ettersyn i tidsrommet 28.03 - 10.05.22, og hvor Rogaland 
Fylkeskommunen fikk utsatt frist.   

Følgende uttalelser er kommet inn etter offentlig ettersyn: 

A: Offentlige myndigheter 

1. Rogaland fylkeskommune, plan-, miljø- og samfunnsavd.          16.05.22 
2. Statsforvalteren i Rogaland          04.05.22 
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3. Statens vegvesen, region Vest          19.04.22 

B: Private og organisasjoner 

1. Haakon Strømsmo…          10.05.22 
 

De innkomne uttalelsene er vurdert og vedlagt.  

For sammendrag og vurdering, se vedlegget «Merknadsvurdering». 

Vurdering 

Områdets karakter, tilpasning til omgivelsene 

Det er utarbeidet en landskapsplan for å vise hvor mange kistegraver det er plass til på området, i 
tillegg til interne veger, vannstasjon og hvileplass. Hensynssonene og båndlegging etter lov om 
kulturminner er vist med hvit linje i figuren under.  I landskapsplanen har en valgt å bevare begge 
høydene i sin helhet, med få skjæringer nord og vest for den største høyden. Skulle en anlagt 
kistegraver øst for kulturminnene, ville dette medført større skjæringer i høydene, noe som igjen 
kunne forringet og skjemmet kulturminnene. Selv om begge høydene bevares vil det være plass til 
1114 kistegraver. Kirkevergen har uttalt at det vil være behov for 42 kistegraver i året fremover, noe 
som resulterer i at det er kistegraver i 26 år frem i tid.  

 

Folkehelse og universell utforming 

Tilrettelegging av ny kirkegård på Falnes vil bidra til et nytt parkmessig anlegg i område. De 
automatisk freda kulturminnene vil også bli et kulturelt bidrag til anlegget. Området som i dag er 
gjerdet inn til sauebeite, vil bli mer tilgjengelig når det legges til rette for en utvidelse av kirkegården. 
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Dette vil bidra til mer gange, men også et nytt område for rekreasjon. De interne vegene på 
kirkegården, kan kobles på Skammanesvegen på flere steder. I skissert landskapsplan er det åpnet 
opp for to nye adkomster inn til kirkegården fra Skammanesvegen. Universell utforming skal legges 
til grunn i utformingen av utvidelsen av kirkegården, dette sikres i bestemmelsene § 1.  

Barn og unge  

Planen berører ikke areal som i dag brukes av barn og unge. Området blir i dag benyttet som 
innmarksbeite og er gjerdet inn med permanent sauegjerde og det er ikke gjerdeklyver inn til 
området. Inngjerdingen gjør det vanskelig å benytte området til lek og rekreasjon. Området er heller 
ikke omtalt i barnetråkkregistreringen for Skudeneshavn.  
 
Regulering til grav- og urnelund betyr at litt over 8,6 dekar regulert friområde reguleres bort. For å 
sikre tilgangen til sjøen legges det inn en byggegrense som følger høydekurve 9. Endringen fra 
innmarksbeite til kirkegård vil gjøre området mer tilgjengelig, enn det er i dag.  

Naturmangfold og landbruk 

Planen innebærer at området som i dag er brukt som beitemark, blir utbygd til grav- og urnelund.  

Det er 11 888 m² innmarksbeite som reguleres bort, men mye av arealet er også fjell i dagen. Hele 
dette arealet er regulert i gjeldende reguleringsplan, fra 2003, til friområde.  

Naturmangfoldlovens §§ 8-12. 
Kunnskapsgrunnlaget § 8, for naturverdier og konsekvensen av utvidelsen av kirkegården ansees som 
godt. Det er ikke registrert naturtyper eller rødlista arter i naturbase eller artsdatabanken innad i 
planområdet. I nærheten er det registrert rødlista fuglearter som: hettemåke – CR (kritisk truet), vipe – 
CR (kritisk truet), storspove – EN (sterkt truet), fiskemåke – VU (sårbar), gulspurv – VU (sårbar), hønsehauk 
– VU (sårbar), stær – NT (nær truet), gjøk – NT (nær truet).  

Området brukes i dag som beitemark for sau. Det er registrert noen spredte fremmedarta sitkagran 
(SE) i planområdet. 

 

Artene i tabell 4-3 er det som oftest ikke hensiktsmessig å utføre tiltak for, fordi de i hovedsak spres 
vidt på andre måter enn med massehåndtering (eks. vind/fugl/dyr). Sannsynligheten er dermed ofte 
stor for at omkringliggende forekomster uansett sprer frø tilbake til områder masser er flyttet fra/til. I 
tillegg er frømengden for enkelte av artene så stor at de vil etableres nesten uansett i forstyrret mark.  

Kilde: https://www.miljodirektoratet.no/globalassets/publikasjoner/m982/m982.pdf 

Det vil derfor ikke være behov for tiltak i forbindelse med massehåndtering i planområdet. Trær som 
kommer i konflikt med utbyggingsområder som nye gravfelt og interne veger, vil bli hugget ned og 
fjernet.  
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I forhold til føre-var-prinsippet § 9, er kunnskapsgrunnlaget for planområde godt belyst og de viktige 
naturtypene i området allerede regulert, til spesialområder/naturområder i reguleringsplan 140. For 
de rødlista fugleartene i området og for å ikke forstyrre hekkende fugler, legges det inn en 
bestemmelse om at støyende anleggsvirksomhet ikke skal foregå i hekketiden (april-juli). 

Planforslaget vil ikke få noen konsekvenser for den samlede belastning § 10. Det finnes flere 
innmarksbeiter, av lik type og kvalitet, i området rundt. Jorden/marken innenfor båndleggings- og 
hensynssonene skal ikke fjernes.  

Konklusjon:  
Både innmarksbeite og kirkegårder har en intensiv skjøtsel og vegetasjon i disse områdene holdes 
lav. Det vil føre til lik situasjon i forhold til spredningsfare fra sitkagranen som i dag med intensiv 
beiting. Ved massehåndtering skal det foreligge en plan som viser hvilke masser det er og hvor mye 
som skal ut av området, i tillegg skal den vise hvor de nye massene kommer fra og hva de inneholder. 
Anleggsarbeidet skal ikke gjøres i hekketiden, april-juli.  

Det vil bli behov for en del masser som må transporteres ut av området og en del matjord som må 
transporteres inn til området igjen. En del av steinmassen, men også torvmassen, vil bli gjenbrukt 
innenfor planen som avrettingsmasse og topplag. 

Det er egne krav for mye jordmasser som skal være rundt en grav, jf. gravplassforskriften. Det skal 
være minst 0,8 meter jordoverdekning og minst 0,3 meter jord under kistebunnen og på alle sider. 
Det vanlige er å ha 3 meter jord på kirkegårdene. Jordmassene må også sette seg, og det kan bli 
behov for påfyll før kirkegården tas i bruk.  

Kulturminner, kulturmiljø 

De automatiske fredede kulturminnene i planen, steinalderboplass (ID: 277409) og gravminnet/ 
bautastein (ID: 24560), reguleres til naturområder med båndlegging etter lov om kulturminner. § 11 i 
reguleringsplanbestemmelse sikrer kulturminnet fra inngrep eller tiltak. For gravminnet/bautastein 
reguleres også en hensynssone – bevaring kulturmiljø rundt og sikret i planbestemmelse § 12. Dette 
for å hindre eller redusere forringelse av det automatisk freda kulturminnet og la kulturminnet i 
størst mulig grad ligge i et åpent, fritt miljø.  

I tillegg legges det hensynssone – bevaring kulturmiljø over steingardene i planområdet. 

 
Teknisk infrastruktur 
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Planen medfører ikke behov for endring av eksisterende kommunalt vann- og avløpsanlegg. Ved 
behov for å anlegge vannstasjoner inne på kirkegården, kan vann hentes fra brannkum i enden av 
Skammanesvegen.  

Beitemarken dreneres naturlig vestover og ned mot sjø i dag. Ved etablering av gravplass vil 
jorddybden i planområdet bli dypere, som igjen gjør at jorden kan holde mer på vannet. Overvannet 
ledes direkte til sjø, over kommunal eiendom. Drensledninger i gravfelt skal legges i egen trasé på 
minst 1 meter bredde mellom gravrekkene, jf. gravplassforskriften § 8.  

Økonomiske konsekvenser 

Kommunen er pliktig til å sikre nok arealer for gravplasser i kommunen. I vedtatt handlingsprogram 
2021-2024 er det allerede budsjettert med utvidelse av gravplassen på Falnes med 1 mill. kroner i 
prosjektmidler i 2022 og 11 mill. kroner til gjennomføring av arbeidet i 2024. Utgifter til anlegg, drift 
og forvaltning av gravplasser er kommunens oppgave, jf. gravplasslova § 3. Kommunen kan enten 
bidra med tjenester eller gi tilskudd.  

Beredskap (ROS-analyse) 

Det er utarbeidet egen risiko- og sårbarhetsanalyse for planen. ROS-analysen har ikke avdekket 
forhold som tilsier at planen ikke kan gjennomføres. Det er funnet enkelte elementer som gir en viss 
risiko (gult nivå). Ved avbøtende tiltak som er sikret i plan, er disse forholdene redusert til lav risiko 
(grønt nivå).  

Under er de 4 punktene som fikk gul score i analysen og hvilke avbøtende tiltak som skal gjøres.  

 

Avbøtende tiltak: 
Det sikres i bestemmelsene, § 6, at: Støyende anleggsvirksomhet skal ikke foregå i hekketiden (april-
juli). 
 

 

Avbøtende tiltak: 
Disse reguleres til naturområde med bevaringssone over, i tillegg til hensynssone rundt 
gravminnet/bautasteinen. Det sikres i bestemmelsene at tiltak ikke er tillatt innenfor disse sonene 
eller tiltak som skjemmer kulturminnene. 
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Avbøtende tiltak: 
Steingardene bevares med hensynssone. I bestemmelsene er disse sikret ved at fyllinger og 
skjæringer eller åpning i steingardene skal avklares med kommuneantikvaren først. Hustuftene kan 
gjenbrukes som en del av kirkegården til vanningsstasjon, rekreasjonsområde med benk ol.  
 

 

 

Avbøtende tiltak: 
Det er krav om at før igangsettingstillatelse kan gis, skal det utarbeides en Plan for gravplassen, jf. 
gravplassforskriften § 3. Plan for gravplassen skal godkjennes av Statsforvalteren i Vestfold og 
Telemark.  

Videre er det sikret i bestemmelsene § 4, at alle tiltak som vil ha påvirkning på kirken og dens 
omgivelser, skal sendes til Rogaland fylkeskommune for uttalelse. 

 

Kommunedirektørens konklusjon 

Forslag til reguleringsplan er behandlet i samsvar med bestemmelsene i plan- og bygningsloven. Det 
foreligger ikke innsigelse fra fylkeskommune eller statlig fagmyndighet, og planen kan godkjennes av 
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kommunestyret. 

Høringsrunden har ikke avdekket vesentlige konflikter knyttet til planforslaget. Kommunedirektøren 
vil i denne sammenheng vise til den etterfølgende gjennomgang av de enkelte uttalelsene. 

Kommunedirektørens konkrete vurdering av planen er at planforslaget ivaretar både natur- og 
kulturverdiene i området på en god måte, samtidig som det tilrettelegges for utvidelse av 
kirkegården. Dagens kirkegård vil gå tom for areal til nye kistegraver i 2024 og det haster med å få på 
plass nye arealer. Utvidelsen kan legge opp til litt over 1100 nye gravplasser. Kulturminnene i 
området blir regulert til bevaring, i samsvar med anbefalingen etter den arkeologiske registreringen. 
Skissert landskapsplan viser at det er mulig å tilrettelegge for et høyt antall kistegraver, med interne 
veger, vannstasjon og hvileplass, samtidig som begge høydene blir bevart i sin helhet.  

Det er i denne gjennomgangen ikke foreslått endringer i planforslaget som betinger nytt offentlig 
ettersyn. På bakgrunn av det som er sagt over, vil kommunedirektøren anbefale at planforslaget med 
tilhørende bestemmelser, datert 17.01.2023, godkjennes. 

 

Vedlegg: 

Plankart 1031 

Oversiktskart 

Planbeskrivelse m/ROS-analyse 

Planbestemmelser 1031 

Landskapsplan - Plan 

Lengdeprofiler Vei A og B 

Rapport - Kulturhistorisk registrering 

Gjeldende reguleringsplaner 

Kommuneplan 

Merknadsvurdering 

Uttalelse fra Rogaland fylkeskommune 

Uttalelse fra Statsforvalteren i Rogaland 

Uttalelse fra Statens vegvesen 

Merknader fra Haakon Strømsmo 

Samla uttalelser til oppstart 
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Dato: 29.12.2022 

Arkivsak-ID.: 21/9707 

JournalpostID: 22/73292 

Saksbehandler: Yvonne S. Løvseth  

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup  

 

  

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

007/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023 

010/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Plan 2134 - sluttbehandling - Skuteberg naust - gnr 2/177 mfl - Detaljregulering 
 

 Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering 2134 for Skuteberg Naust med tilhørende 
reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 

 
2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-

12. 
 

 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg teknisk og miljø - 17.01.2023 - 007/23 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering 2134 for Skuteberg Naust med tilhørende 
reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 

 
2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-

12. 
 

 

Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023: 
 

Behandling: 

Innstillingen vedtatt med 8 stemmer mot 1 (KL). 
 

HTM- 007/23 Vedtak: 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljregulering 2134 for Skuteberg Naust med tilhørende 
reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 
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2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-
12. 

 

 

 

Sammendrag 

Planforslaget legger til rette for 14 båtplasser, 7 naust og 7 naustboder. Planforslaget er redusert fra 
det som ble lagt frem til 1. gangsbehandlingen på bakgrunn av innkomne merknader.  

 

Saks- og faktaopplysninger 

Planprosess 

Det ble avholdt oppstartsmøte hos Karmøy Kommune den 06.05.21. Det ble annonsert for oppstart 
av planarbeid 01.06.21 i Haugesund Avis, i tillegg til Karmøy kommune sine nettsider. Samtidig gikk 
det ut varsling til naboer og berørte myndigheter. Frist for merknader ble satt til 01.08.21. 
Avgrensing er avklart med Karmøy kommune.  
 
Planforslaget ble vedtatt lagt ut til offentlig ettersyn av hovedutvalg teknisk og miljø 03.05.2022, sak 
048/22. Frist for merknader var satt til 24.06.2022. På bakgrunn av innkomne merknader ble 
planforslaget endret for å dempe konfliktnivået i området.  
 
Planforslaget ble lagt ut til begrenset høring i perioden 04.10.2022 – 01.11.2022.  
Planstatus  

Området er i plan 214 Skuteberg regulert til industri/lager. Det er i kommuneplanens arealdel satt til 
bebyggelse og anlegg som åpner for bolig, fritidsbebyggelse, naust og kontor, og ny plan er dermed i 
samsvar med overordnede planer. Sjøareal er i kommuneplanens arealdel avsatt til småbåthavn og 
er også i samsvar med overordnede planer.  
 
Karmøy kommune ligger i sone 2 i Statlige planretningslinjer for differensiert forvaltning i 
strandsonen langs sjøen. Dette innebærer at arealbruken skal vurderes etter utbyggingspresset som 
eksisterer på den aktuelle delen av strandsonen, samt at hensynet til tilgjengeligheten til 
strandsonen for allmennheten skal vektlegges ved at det avsettes areal til kyststi, friluftsområde, 
badeplass eller lignende.  
Forslagsstiller 

Vikanes Bungum As fremmer planforslaget, på vegne av hjemmelshavere til eiendommen gnr/bnr 
2/177.  

Eiendomsforhold 

Planområdet er i privat eie.  

Planforslaget 

Beliggenhet: 

Planområdet ligger på Vea, like nord for Salvøy – brua. Planområdet ligger til sjø, nedenfor en bratt 
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skrent. Hoveddelen av planområdet ligger mellom to utbygde områder, som består av en blanding av 
naust, sjøhus og fritidsboliger.  

 
Figur 1: Oversikt over planens plassering. 

Innhold: 

Planforslaget skal legge til rette for etablering av 7 stk. naust med kai og småbåtanlegg med 14 
båtplasser, 7 stk. naustboder og adkomst. Adkomst er en gangadkomst via turveg fra etablert 
parkeringsplass. Parkeringsplassen har regulert adkomst fra Dovarmyrsvegen. Dovarmyrsvegen er 
ikke opparbeidet frem til avkjørselen til parkeringsplassen.  

Endringer fra 1. gangsbehandling: 

Planforslaget har blitt endret fra 1. gangsbehandlingen. Foreslått vegsystem til 
førstegangsbehandlingen er tatt ut av planforslaget på bakgrunn av innkomne merknader. Dette for 
å dempe konfliktnivået med naboer og grunneiere i området.  

På bakgrunn av uttale fra Statsforvalteren i Rogaland og Rogaland fylkeskommune ble naustbodene 
foreslått samlet i en større bygning. Forslagstillere ønsket separate boder, da de skal skille ut 
separate eiendommer ved eventuell godkjenning av reguleringsplanen. Etter samtale med 
saksbehandler hos Statsforvalteren ble det enighet om at bodene kan ligge separat, dersom de ligger 
mellom regulert turveg T1 og bakre gavlvegg (hvis naustene sees fra kaikant f_T2 i front) på naustene 
slik at de er minst mulig synlige fra sjøsiden. Dette er tatt inn i planbestemmelsene.  

Innkomne merknader / Uttalelse fra parter 

 

· Merknad fra Hild Signy Nilsen 
· Merknad fra Audny Bachman 
· Merknad fra Aud Judith Tønnesen og Einar Tveit 
· Statsforvalteren i Rogaland 
· Statens vegvesen 

 

Merknader fra private er enige i at vegsystemet tas ut av planforslaget. De mener tiltakshavere vil 
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søke om dispensasjon fra opparbeidelse av regulert veg, og mener dette ikke bør gis. 
Kommunedirektøren minner om at dispensasjoner ikke behandles i plansaken, og må behandles 
separat hvis de skulle komme inn i en evt. senere byggesak.   

 

Vurdering 

Økonomiske konsekvenser 

Det er ingen arealer som skal overtas av kommunen for drift eller vedlikehold i planforslaget.  

Beredskap 

Naustene i planforslaget blir liggende nedenfor en bratt knaus/terrengformasjon. Skrenten skal ikke 
sprenges i, men det må utarbeides en rapport og om nødvendig tiltak mot steinsprang og nedfallsis.  

Vedlikehold av båter skal skje på areal avsatt og opparbeidet til formålet, for å hindre forurensing fra 
vedlikeholdet.  

Områdets karakter, tilpasning til omgivelsene 

Planområdet ligger i et kupert landskap vest på Karmøy, i forbindelse med tettstedet Vea. 
Landskapet er preget av bratte skrenter fra sjøsiden, som går over i et forholdsvis flatt landskap med 
lite trær bak strandlinjen.  

På grunn av stedets topografi vil tiltaket ikke bli synlig fra landsiden. En må enten ut på Salvøy, eller 
på sjøen, for å se naustene, etter at de oppføres. Likeledes vil parkeringsplass være synlig for to 
naboer, men ellers være skjult av landskapet.  

 
Figur 2: Illustrasjon av planlagte naust sett fra nordvest. Illustrasjon utarbeidet av Vikanes 
Bungum. 

Planområdet grenser til bebyggelse sør og nord for seg. Det er ganske typisk bebyggelse for kysten av 
Karmøy, hvor noe av bygningene er naust/sjøbod, mens andre er fritidsboliger. Flere av bygningene 
sees på historiske flyfoto fra 1964.  
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Det har vært en del dialog angående gangadkomsten til naustene, fra parkeringsplassen. 
Gangadkomsten T1 er lagt slik i terrenget at det lages en stor skråning nedenfor skrenten mot sjøen. 
Denne skal beplantes og stelles slik at den kan gå inn som en del av det eksisterende terrenget 
(planbestemmelse 3.2.5). Det er ellers ikke tillatt med sprengningsarbeider innenfor AVG2 – AVG4.  

Strandsone 

I mai 2021 trådte nye planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsonen langs sjøen i 
kraft. Planretningslinjene deler landets kystkommuner inn i 3 soner, basert på utbyggingspress i 
strandsonen. Karmøy kommune ligger i sone 2.  

Planforslaget ligger mellom tidligere utbygde arealer, i tilknytning til et tettsted, og er således i tråd 
med anbefalingene for plassering av ny utbygging i strandsonen. I henhold til planretningslinjene er 
det grunnlag for å tillate visse tiltak nær sjøen, som for eksempel brygger, naust, næringstiltak og 
sjørettet reiselivsanlegg. Muligheten for fritidsfiske gjennom å tillate oppføring av naust og brygge 
skal også tillegges vekt i vurderingen av tiltak i 100 - metersbeltet. Disse hensynene må veies opp 
mot hensynet til allmenne interesser.  

Planforslaget legger til rette for utbygging av brygge, båtplass og naust for fritidsbruk. Det planlegges 
en gangvei til området og en brygge/kai som ikke skal stenges for allmennheten. Det er vurdert at 
tiltaket i seg selv er i tråd med tiltak det kan åpnes opp for i strandsonen.  

Utnyttelsesgrad og høyder 

Planen legger til rette for 7 naust på inntil 30 kvm hver, og 7 naustboder på inntil 10 kvm hver. Dette 
korresponderer med at det tilrettelegges for 14 båtplasser.  

Estetiske kvaliteter 

Naustene skal bygges med saltak og i henhold til kommuneplanens bestemmelse om en «enkel» 
utforming uten arker, kvister og andre takopplett, balkonger, karnapper eller andre fasadeelement. 
Fargene skal være hvitt, grått, rødt, okergult eller ubehandlet trepanel. Dette er de tradisjonelle 
fargene på naust og uthus på Karmøy.  

Naustboder skal bygges mellom bakre gavlvegg på naustene sett fra sjøen, og turvegen. De vil være 
underordnet naustene i størrelse, plassering og høyde. Fra sjøen vil de ikke være synlige, eller ha 
liten konsekvens for inntrykket av området.  

Bosetting  

Planforslaget har ikke nevneverdige konsekvenser for bebyggelsen langs sjøen. De nye bygningene vil 
ha begrenset synlighet, siden det bare er fra vest man kan se dem. Fra øst vil de være skjult av 
terrenget, og fra sør og nord står de mellom allerede etablert bebyggelse.  

Når Dolhaugvegen er ferdig utbygd, vil naustbebyggelsen medføre en økt trafikkbelastning på ca. 3,6 
ÅDT. En husstand regnes som regel å bidra med 5 ÅDT, så en økning på 3,6 er marginal og vil ikke 
utgjøre noe som krever tiltak i gjeldende plangrunnlag.  Det regnes heller ikke som unødvendig 
forstyrrende for naboer som får trafikken forbi seg.  

Folkehelse 

Etablering av brygge og gangvei ned til naustene, kan bidra til å forbedre tilkomsten til sjøen. På sikt 
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kan området bli del av en turrute langs sjøen, mellom Sævikvegen i nord og Urvegen i sør.  

Å få folk til å bruke området som del av en daglig, eller semi – daglig, turrute kan hjelpe med 
forebygging av kriminalitet i naustområdene. Det er mindre fare for kriminell aktivitet der det er 
større sjanse for å bli sett av forbipasserende.  

Barn og unge  

Planforslaget legger ikke opp til utbygging som krever spesielle tilrettelagte areal for barn og unge.  

Universell utforming 

Universell utforming skal utføres i henhold til teknisk forskrift. Overgang mellom T1 og T2 skal være 
trinnfri, som skal forbedre tilkomsten.  

Naturmangfold 

Naturforhold (ref. naturmangfoldloven kapittel II, §§ 8-12)  
Krav til kunnskapsgrunnlaget skal stå i forhold til sakens karakter og risiko for skade på 
naturmangfoldet. Risikoen for skade vil være avgjørende om det vil være nødvendig med ytterligere 
undersøkelse. Det er ingen registreringer i Naturbasen om vernede områder og arter ifølge søk. 
Planområdet består stort sett av areal som allerede er opparbeidet og bebygd. Potensialet for funn 
av særegne arter er liten og derfor er også risikoen liten for at planforslaget vil føre skade på 
naturmangfoldet. Utfra risikoen for skade regner en at eksisterende kunnskap er tilstrekkelig for å 
dekke krav til kunnskapsgrunnlaget etter § 8.  
 
For å hindre at fremmede arter sprer seg ut i kulturlandskapet er det ikke tillatt med planting av 
fremmed skadelige arter innenfor planområdet.  
Det vises til Handlingsplan mot fremmede skadelige arter i Rogaland, hvor arter er listet opp. Dersom 
det tilføres jordmasser må det være sikret at massene ikke inneholder frø eller jordstengelbiter som 
kan føre til spredning av uønskede arter. 

Landbruk 

Planområdet er ikke i bruk til landbruk, og har ikke full- eller overflatedyrket jord.  

Kulturminner, kulturmiljø 

Det er ikke registrert automatisk fredete kulturminner i området. Det er ikke registrert nyere tids 
kulturminner eller SEFRAK registrerte bygg i, eller i nærheten til, planområdet.  

Teknisk infrastruktur 

· Overvannshåndtering 

På turveger må overvann ledes til terreng med avrenning til sjø. På naustområdet må bebyggelsen 
tilpasses slik at den får åpen flomvei mot sjø.  

· Vann og avløp 

Vannforsyning er planlagt via eksisterende privat vannledning i sjø, like utenfor planområdet. 
Dimensjon er Ø 40 – 50 mm.  
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Naustene skal ha felles kloakkpumpestasjon. Pumpeledningen er planlagt tilknyttet eksisterende 
privat Ø 63 mm pumpeledning, som ligger i sjø rett utenfor planområdet. Spillvannet pumpes 
deretter til kommunal kloakkpumpestasjon PA 270. Plassering av den private pumpestasjonen 
skjer i utarbeidelsen av en teknisk plan.  

· Slokkevann 

Det er ikke planlagt kjørbar atkomst til naustene, og det er ikke planlagt bebyggelse for varig 
opphold. Det er derfor heller ikke lagt opp til brannvannsforsyning med brannkum inne på 
området. Eventuell brannvannsforsyning må skje via slangeutlegg fra brannkum 65766 i 
Sævikevegen, nord for planområdet. Lengde på slangeutlegg blir ca. 150 – 200 meter.  

· Avfallshåndtering 

Eventuelt avfall skal fraktes bort av de som har båtplass i området til godkjent renovasjonsløsning. 
Dette kan innebære at de frakter vanlig husholdningsavfall som plast tilbake til sine private hjem, 
eller at de bringer spesialavfall til godkjent mottak.   

 

 

Samordnet areal og transport 

· Trafikk 

Planforslaget legger opp til at atkomst blir via offentlig vei (Dolhaugvegen) i plan 214 Skuteberg, 
slik den er regulert i dag. Samlet økt belastning (ÅDT) på vegen utgjør mindre enn det som 
beregnes for en boenhet. Dette vil ikke utgjøre en økning som krever endringer i regulert veg. 

Vegen er ikke opparbeidet i sin helhet i dag. Tiltakshaver kan få krav om opparbeidelse av veg 
etter § 18 – 1 i plan- og bygningsloven. Eventuelt kan de tinglyse parkeringsrettighet med 
godkjent adkomst til offentlig veg innenfor 1 km av planforslaget.  

Parkeringsplassen f_P1 i plan 214 Skuteberg har i dag adkomst via en regulert gang- og sykkelveg. 
Det opplyses fra grunneiere som eier grunnen gang- og sykkelvegen ligger på at de ikke har gitt 
samtykke til dette. Det minnes om at dette er et privatrettslig forhold. Dersom de ønsker å stanse 
ulovlig kjøring kan de ta kontakt med kommunens Samferdselsavdeling og be om at det settes 
opp sperrer, eller de kan melde forholdet til politiet.  

· Sikkerhet 

Den beregnede økningen i trafikken er så liten at det ikke antas å ha konsekvenser for 
trafikksikkerheten i området.  

· Gange, sykkel 

Turvegene i området er planlagt til gange, med fri ferdsel. Det vil ikke være tillatt å sette opp sperrer.  

· Parkering 

Karmøy kommune stiller krav om 0,5 parkeringsplasser per naust. Disse kan være opparbeidet på 
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parkeringsplass f_P2 ved siden av regulert turveg f_T1 når denne får godkjent adkomst til offentlig 
veg. De kan også være tinglyste parkeringsplasser innenfor 1 km av naustene.   

· Støyhåndtering 

Det er ikke støykilder i planforslaget. Det er heller ikke kjente støykilder som berører planområdet.  

Grunnforhold 

Skrent i bakkant av naustene skal undersøkes og, ved behov, sikres mot steinsprang og lignende.  

Samlet vurdering 

Planforslaget er i tråd med kommuneplanens arealdel og tilhørende bestemmelser. På bakgrunn av 
merknader innkommet til det offentlige ettersynet, ble planforslaget endret for å redusere 
konfliktene rundt adkomsten til planområdet. Foreliggende planforslag legger til grunn gjeldende 
reguleringsplaner uten å endre adkomstforhold.  
 
Det er lagt opp til at allmennheten får tilgang til planområdet via de regulerte turvegene. 
Naustformålet er innenfor tiltakene som det kan åpnes for i strandsonen i henhold til retningslinjene 
for differensiert forvaltning av strandsonen langs sjøen.  
 
Planforslaget har vurdert adkomstforhold, estetikk og tilgjengelighet, og kommet til et endelig forslag 
som er et kompromiss mellom de ulike hensynene som skal tas ved utarbeidelse av planforslag.  
 
Kommunedirektørens konklusjon 

Forslag til reguleringsplan er behandlet i samsvar med bestemmelsene i plan- og bygningsloven. Det 
foreligger ikke innsigelse fra fylkeskommune eller statlig fagmyndighet, og planen kan godkjennes av 
kommunestyret. 

Høringsrunden har ikke avdekket vesentlige konflikter knyttet til planforslaget slik det foreligger nå. 
Kommunedirektøren vil i denne sammenheng vise til den vedlagte gjennomgang av de enkelte 
uttalelsene. 
 
Det er i denne gjennomgangen ikke foreslått endringer i planforslaget som betinger nytt offentlig 
ettersyn. På bakgrunn av det som er sagt over, vil kommunedirektøren anbefale at planforslaget med 
tilhørende bestemmelser, datert 17.01.23, godkjennes. 
 

1.  

 

Vedlegg: 

Plankart - sluttbehandling 

Planbestemmelser 

Planbeskrivelse 

Risiko-og-sarbarhetsvurdering 

Situasjonsplan 

Sjøområde 

Oppriss fra sjøen 

VA-plan Skuteberg naust 

Planskisse VA-anlegg 
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Stormflo og bølgepåvirkning Skuteberg 

Fareområde 2.32 m 

3D Illustrasjon 

Gjeldende regulering med vegnavn 

Sluttbehandling - merknadssvurdering 

uttalelse og merknader offentlig ettersyn 

Uttalelser og merknader begrenset ettersyn 
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Saksnr.  Utvalg Møtedato 

005/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023 

011/23 Kommunestyret 13.02.2023 

 

 

Plan 4092 - sluttbehandling - Fiskå bolig - detaljregulering 
 

 Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 
1. Kommunestyret vedtar detaljreguleringsplan 4092 Fiskå - bolig med tilhørende 

reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 
 

2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-
12. 

 

 

 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg teknisk og miljø - 17.01.2023 - 005/23 

 

1. Kommunestyret vedtar detaljreguleringsplan 4092 Fiskå - bolig med tilhørende 
reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 

 
2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-

12. 
 

 

 

Hovedutvalg teknisk og miljø 17.01.2023: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

HTM- 005/23 Vedtak: 
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1. Kommunestyret vedtar detaljreguleringsplan 4092 Fiskå - bolig med tilhørende 
reguleringsbestemmelser (vist på kart sist datert 17.01.23), jf. plan- og bygningslovens § 12-12. 

 
2. Planen kunngjøres og grunneiere og rettighetshavere varsles, jf. plan- og bygningslovens § 12-

12. 
 

 

 

Sammendrag 

Eier av eiendom gnr/bnr 90/165 ønsker å føre opp en frittliggende bolig med mulighet for sekundær 
enhet. Eiendommen er avsatt til bolig i kommuneplanen, men eiendommen ligger til sjøen og er 
dermed i 100 – metersbeltet i strandsonen. Eiendommen må derfor detaljreguleres før det kan 
bygges, for å sikre at utbyggingen ivaretar interesser knyttet til strandsonen.  

Bakgrunn for saken 

Saks- og faktaopplysninger 

Planprosess 

Oppstartsmøte ble avholdt 13.07.2021. Varsel om planoppstart ble sendt ut 15.07.2021. Frist for 
innspill var satt til 27.08.2021. Gnr/bnr 90/19 lot seg ikke varsle ved oppstart, ettersom matrikkelført 
eier på tidspunktet er avdød og det ikke var oppgitt arvinger eller en bestyrer av dødsbo som kunne 
oppspores. Nye eiere overtok fra 04.07.2022, og har gitt merknad til den offentlige høringen.  

Planarbeidet er av Karmøy kommune vurdert til ikke å utløse krav om konsekvensutredning (KU) jf. 
forskrift om konsekvensutredning § 8, første ledd bokstav a, vedlegg II i forskriften. Grunnlaget for 
vurderingen er at det allerede er regulert til bolig i kommuneplanen. Formålet er dermed i tråd med 
overordnet kommuneplan. 

Ovennevnte forslag til reguleringsplan ble behandlet av hovedutvalg teknisk og miljø 1. gang i møte 
den 31.05.22 - sak 068/22 og følgende vedtak ble fattet: 
 

«Hovedutvalg teknisk og miljø vedtar ved 1. gangsbehandling at forslag til 
detaljreguleringsplan 4092 for Fiskå – bolig – gnr 90, bnr 165, datert 31.05.22, legges ut til 
offentlig ettersyn. Berørte grunneiere varsles, jf. plan- og bygningsloven § 5-2 og § 12-10.» 

 
Planforslaget har vært utlagt til offentlig ettersyn med frist for merknader satt til 01.08.22. 
 

Som følger av innkomne merknader ble det gjort mindre endringer i planforslaget, se Innkomne 
merknader/Uttalelse fra parter. Endringene førte til at planforslaget ble lagt ut til begrenset høring, 
slik at berørte parter kunne uttale seg om endringene. 

Planstatus  

Kommuneplan 

Eiendom gnr/bnr 90/165 er avsatt til bolig - nåværende i kommuneplanens arealdel.  
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Statlig planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsonen 

Karmøy kommune ligger i sone 2 og skal i utgangspunktet ha en restriktiv holdning til utbygging i 
strandsonen. Utbyggingspress på det aktuelle stedet skal vurderes i hver enkelt sak, samt om 
området allerede er preget av utbygging.  

ATP Haugalandet 

Har krav om minimum 2 boliger/daa. 

Forslagsstiller 

RH Oppmåling fremmer forslaget til detaljreguleringsplan på vegne av Frode Nygaard.  

Eiendomsforhold 

Planområdet eies av forslagstiller.  

VA – notatet viser en skisse med VA – ledninger som går over gnr/bnr 90/19 og 90/166. Eiere av 
gnr/bnr 90/19 har gitt merknad i det offentlige ettersynet om at de ikke ønsker VA – ledninger over 
sin eiendom. Forslagstiller må enten gå i dialog med grunneier for å få tillatelse, eller finne en 
alternativ løsning for VA – trase, siden de ikke regulerer traseen i planen.  

 

Figur 1: VA - skisse viser VA - ledninger over gnr/bnr 90/19 og 90/166 

 

Planforslaget 
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Planområdet ligger 250 – 300 meter sør for rundkjøringen i flyplasskrysset i luftlinje, mellom nordlige 
del av Møllevegen og vågen mellom Karmøy og Husøy.   

 

Figur 2: Planområdet 

Planforslaget legger til rette for en enebolig med sekundær boenhet, med tilhørende parkering og 
anlegg. Det omfatter en eiendom (gnr/bnr 90/165), på 1,7 da. På grunn av beliggenhet i bratt 
terreng, vil det være nødvendig at huset tilpasser seg terrenget. 

 

Figur 3: Snitt som viser hvordan bygningen må bygges inn i terrenget 

Innkomne merknader / Uttalelse fra parter 

 
Det er innkommet følgende uttalelser og merknader til planforslaget: 
 
A: Offentlige myndigheter 

1. Rogaland fylkeskommune, plan, miljø og samfunnsavd          02.08.22 
2. Statsforvalteren i Rogaland          13.07.22 
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3. Statens vegvesen, region Vest          05.07.22 
4. Kystverket Vest          29.06.22 
5. Fiskeridirektoratet          06.07.22 
6. Karmsund Havn IKS          01.08.22 

 
B: Private og organisasjoner 

1. Grunneiere 90/19…          25.07.22 
 

De innkomne uttalelsene er vurdert og vedlagt.  
For sammendrag og vurdering, se vedlegget «Merknadsvurdering». 

 
Merknadene fra offentlige instanser anbefalte endringer på tre punkter: 

· Endre grøntformål fra annet uteoppholdsareal til friområde. 
· Øke bredden på grøntformål ved sjøen.  
· Sikre at trapp fra Møllervegen til sjø ikke anlegges så nær boligen at den oppfattes som del av 

det private anlegget.  

To av tre punkter er endret i planforslaget.  
· Grøntformål i planforslaget er endret til friområde.  
· Det er lagt inn et bestemmelsesområde for hvor trappen skal gå ned til sjøen.  

 
Bredden på grøntområdet er ikke økt. Det kommer av at arealet avsatt til bolig er svært bratt, noe 
som ikke nødvendigvis kommer frem i plankartet. Dersom en skal redusere bredden på boligarealet, 
presses bygningen lenger inn i skråningen, og lenger opp. Det er ikke ønskelig at bygningen kommer 
for nær Møllervegen, ettersom det kan destabilisere underlaget til vegen. Det er heller ikke ønskelig 
at bygningen skal være spesielt mye høyere enn det som det åpnes for i planforslaget slik det 
foreligger. Dersom bygningen presses lenger bak, presses den også lenger opp i terrenget, og dermed 
påvirkes høyden sett fra Møllervegen.  

 

Planforslaget ble lagt ut på begrenset ettersyn som følger av ovennevnte endringer i perioden 
17.10.22 – 14.11.22. Det er innkommet følgende uttalelser og merknader til planforslaget: 

 
A: Offentlige myndigheter 

1. Rogaland fylkeskommune, plan, miljø og samfunnsavd          09.11.22 
2. Statsforvalteren i Rogaland          19.10.22 

De innkomne uttalelsene er vurdert og vedlagt. For sammendrag og vurdering, se vedlegget 
«Merknadsvurdering». 

 

Vurdering 

Økonomiske konsekvenser 

Det er ingen offentlige arealer som skal overtas for kommunal drift og vedlikehold i planforslaget.  

Kommunedirektøren bemerker at all bygging utenfor prioriterte områder innebærer potensielle 
skjulte kostnader i form av utgifter til utbygging og vedlikehold av kommunal infrastruktur (teknisk og 
sosial), skoleskyss, hjemmehjelp som må kjøre lenger, og så videre.   

Akkurat i dette tilfellet har det mindre å si, siden det allerede er etablert et boligfelt og dette er en av 
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de siste ubebygde eiendommene i et etablert felt. 

Beredskap 

Boligen må brannprosjekteres. Før utbygging må det foretas grunnundersøkelser for å sikre at det er 
stabil grunn. Det er ellers ikke punkter i ROS – analysen som krever spesiell oppfølging.  

Områdets karakter, tilpasning til omgivelsene 

Fiskå er et lite boligområde ca. 250 meter sør for rundkjøringen i flyplasskrysset (krysset E134 – 
Husøyvegen – Karmøyvegen). Det består av frittliggende boligbebyggelse med tilhørende anlegg, 
hovedsakelig fra 1930 – 1970. En følge av den relativt lange utbyggingsperioden er at boliger og 
tilhørende infrastruktur er noe tilfeldig anlagt.  

Eksisterende bebyggelse er tradisjonell trehusbebyggelse, med valmet- eller saltak. Bygningenes 
størrelse og stil varierer etter hva som var vanlig i det tiåret de ble oppført. Planlagt bolig i dette 
planforslaget skiller seg fra disse boligene med tanke på utforming og takform.  

Det var i merknader til oppstart uttrykt bekymring til hvordan tiltaket vil se ut fra Karmsundet, og 
kommunal sjef teknisk vil anta det er fra hovedleden. Eiendommen er ikke synlig fra hovedleden, 
siden Husøy industriområdet og Flatskjær terminalområde ligger mellom eiendommen og 
hovedleden i Karmsundet. Eiendommen ligger innerst i en vik, og pynten på neset, sør for viken, 
stenger siktlinjen fra Karmsundet i sør.  

Det vil sannsynligvis bli behov for støttemurer i forbindelse med etablering av boligen, atkomst og 
trapp til stranden. Disse skal ikke overskride 1,5 meter.  

Strandsone 

Karmøy kommune ligger i sone 2 etter inndelingen i Statlige planretningslinjer for differensiert 
forvaltning av strandsonen langs sjøen. Som hovedregel i sone 2 skal byggeforbudet praktiseres 
strengt i planleggingen. Det bør vektlegges om hensynet til tilgjengelighet til strandsonen for 
allmennheten kan ivaretas ved at det avsettes areal til kyststi, friluftsområde, badeplasser eller 
lignende.  

Utbygging bør konsentreres til etablerte byggeområder. Arealer til bolig-, sentrums- og 
næringsutvikling bør prioriteres fremfor arealer til fritidsboliger. Eventuelle nye tiltak, også tiltak for 
å forbedre tilgjengeligheten for allmennheten, må tilpasses og ta hensyn til landskap, kulturminner 
og naturmangfold. Det bør legges stor vekt på å opprettholde og å forbedre tilgjengeligheten til 
strandsonen fra landsiden og sjøsiden, samt mulighetene for å ferdes og å oppholde seg langs sjøen. 
Disse hensynene skal vektlegges når kommunen vurderer å godkjenne videre utvikling av 
eksisterende bolig- og fritidseiendommer.  

Planforslaget legger opp til at størstedelen av eiendommen, 1,14 da, reguleres med friområde, felles. 
Planbestemmelsene sier at området skal brukes som turområde. Kommunen har ikke kapasitet til å 
overta hvert eneste grøntområde som reguleres for drift og vedlikehold, og dette anses som et 
akseptabelt kompromiss.  

FRI1 er tilgjengelig langs sjøen fra sør, og det skal opparbeides trapp gjennom planområdet som 
sikrer tilgjengelighet iht. planbestemmelsene § 7.    
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I vurderingen av planforslaget, har kommunen lagt vekt på at boligarealet er lagt til bakken hvor det 
ikke er naturlig å oppholde seg. De områdene som er slakere tilliggende sjøen, som er mer 
tilgjengelig for aktivitet, er satt av til grøntareal som fortsatt skal være åpent som turområde. 
Eiendommen er del av et etablert boligområde, som er blitt til over tid. Det er avsatt til bolig i 
kommuneplanen. Kommunen vurderer det dit at det er gjort en vurdering av hvilke arealer som er 
egnet til aktivitet og opphold, og disse settes av til grøntareal, mens resten av eiendommen kan 
brukes til bolig.  

Utnyttelsesgrad og høyder 

Bebygd areal skal ikke overstige 40% av arealformålet BF1. Bygningers høyde skal ikke overstige kote 
+ 15. Gesimshøyder tillates maksimalt 3 meter til høyeste tilliggende terreng og 6 meter fra 
gjennomsnittlig ferdig planert terreng. Bygningens grunnflate skal ligge på kote +5.  

Bebyggelsen skal etableres i henhold til illustrasjoner i kap. 5.6 i planbeskrivelsen. Mesteparten av 
bygget vil ikke være synlig fra landsiden, og kun synlig fra sjøsiden fra Husøy eller bukten vest for 
Husøy.  

Estetiske kvaliteter 

Bygningen på eiendommen skal tilpasses omkringliggende bebyggelse hva gjelder material- og 
fargevalg.  

At boligen ikke skal overskride kote + 15 skal sikre at bygningen ikke vil ligge høyere enn boligen mot 
sør.  

Boligen skal oppføres med flatt tak. Det er ikke oppgitt en begrunnelse for valg av flatt tak i 
planbeskrivelsen. Omkringliggende boliger har saltak eller valmet/halvvalmet tak. 
Kommunedirektøren kan se at flatt tak vil gi noen fordeler i forhold til høyder og sikt fra 
bakenforliggende bebyggelse. Det gir også en fordel i forhold til horisonten, slik det fremkommer av 
illustrasjoner figurer 23 – 26 i planbeskrivelsen. Ved å ha den øverste etasjen i en mørkere farge og 
med flatt tak, bryter ikke den øverste etasjen etablerte linjer i landskapet.  

Bosetting  

I og med at planforslaget legger opp til en bebyggelse som vil ha maks byggehøyde på maks kote + 15 
i kombinasjon med terrenget på stedet, vil ikke planlagt bebyggelse ha innvirkning på solforholdene 
til andre eiendommer. Boligen direkte vest for planområdet (bnr. 92) har grunnflate på ca. kote + 16, 
noe som gjør at den vil ha sikt over planlagt bebyggelse. Planforslaget vil ha liten direkte innvirkning 
på bosettingen på stedet.  

Den planlagte bebyggelsen bryter med etablert stil i området, som kan ha en visuell innvirkning.  

Folkehelse 

Barnehage er innenfor gangavstand (500 – 1500 meter) til planområdet, mens barneskole og 
ungdomsskole er i sykkelavstand til planområdet (0 – 5000 meter). Nærbutikk på Veldetun er også i 
gangavstand til planområdet. Nærmeste senter er Avaldsnes, som har matvarebutikker, post- i- 
butikk, og andre sentrumsfunksjoner som frisør og detaljvarehandel, og diverse helsetjenester samt 
bank. Det er ca. 1800 meter til sentrum i Avaldsnes fra planområdet.  

Møllevegen er i dag del av hovednettet for gang- og sykkelveg langs Karmøyvegen. Det er derfor 
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viktig at sikt fra utkjørsel til Møllevegen er god. En bolig med sekundærenhet har lav ÅDT og antas og 
ikke å utgjøre en stor fare for syklister eller gående så lenge sikten ivaretas.  

Barn og unge  

Håvik barneskole med tilhørende idrettsanlegg ligger 2,5 km sør for planområdet, og Bø 
ungdomsskole ligger 2,7 km nord for planområdet. Begge skolene er innenfor sykkelavstand til 
planområdet.  

Med bakgrunn i hvordan byggefeltet har oppstått, er det ikke nærlekeplasser i området. Det er ca. 
220 meter til nærmeste opparbeidde lekeplass. Strekningen inkluderer å måtte krysse Karmøyvegen 
på gangfelt sør for planområdet. Det er lite sannsynlig at barn under skolealder slippes ut på denne 
strekningen uten tilsyn av voksne eller eldre søsken.  

Universell utforming 

Prinsipper om universell utforming legges til grunn. Unntak er trapp ned til sjøen gjennom 
planområdet.  

Naturmangfold 

Planbeskrivelsen viser til at ulike kartportaler er sjekket for naturtyper og arter med behov for 
spesielle hensyn. Ingen er funnet, annet enn flatøsters i sjøen som grenser til planområdet. Flatøsters 
tilhører det marine livet langs norskekysten, i motsetning til stillehavsøsters, som er en invaderende 
art. Begge artene er funnet i området.  

Det skal ikke legges rør eller annet ut i sjøen. Overvann fra planområdets byggeområde skal filtreres 
gjennom grunn til sjøen. Det er vurdert at mengden avrenning ikke vil påvirke saltinnholdet på 
stedet, og dermed ikke livsvilkårene til østersen. Det er ikke gjort en vurdering av partikkelavrenning i 
ROS – analysen eller planbeskrivelsen. Kommunen har vurdert at utbyggingen er så liten at den ikke 
vil påvirke denne faktoren nevneverdig sammenlignet med dagens situasjon ved ferdigstillelse av 
prosjektet.  

Landbruk 

Området er ikke til bruk i landbrukssammenheng. Det er ikke matjord i planområdet.  

Kulturminner, kulturmiljø 

Det er ingen kjente kulturminner i planområdet. Det er heller ikke funnet nyere tids kulturminner. 

Teknisk infrastruktur 

Det er vedlagt skisse til teknisk plan, se VA – notat.  

Overvannshåndtering 

Overvann skal gå via terreng til sjø.  
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Vann og avløp 

Vann: 
Det må legges ny vannledning fra kum 8616 til eiendomsgrensen til gnr/bnr 90/166 hvor utslipp er, 
og frem til nybygg.  

Spillvann: 
Spillvann må ledes via ny gravitasjonsledning til ny septiktank og pumpekum. Septiktank og 
pumpekum blir bygget på nordsiden av bygget. Spillvann må gå fra pumpekum, via pumpeledning, til 
eksisterende spillvannskum 8871.  

Det går en eksisterende spillvannsledning gjennom planområdet og ut i Fiskåvågen. Denne må tas 
hensyn til under anleggsarbeidet.   

Høyspentkabler 

Det er ingen høyspentkabler i planområdet.  

Slokkevann 

Det er ikke brannkummer innenfor 100 meter til planområdet. Den nye boligen vil ha god avstand til 
eksisterende bebyggelse og ha lav spredningsfare. Boligen skal brannprosjekteres ved byggesøknad.  

Avfallshåndtering 

Det skal anlegges renovasjonspunkt innenfor BF1. Søppelpunkt skal være skjermet/innebygget med 
nøkkelfri løsning. Søppelpunkt skal ikke legges lengre enn 5 meter fra vegen.  

Trafikk 

Sikkerhet 

Atkomsten til planområdet er via Møllevegen, som er en kommunal veg, til Karmøyvegen /fv. 547. 
Avkjørselen Møllevegen – Karmøyvegen er ikke optimalt utformet. Siden Karmøyvegen er en 
fylkesveg vil det være opp til fylkeskommunen om de tillater en merbelastning i avkjørselen. 
Forslagstiller har fått beskjed om forholdet, og henvist til kapittel 5.7 i planbeskrivelsen. Det står 
derimot ikke noe om avkjørselen mellom Møllevegen – Karmøyvegen i dette kapittelet, kun om 
avkjørselen fra planområdet til Møllevegen.  

Gange, sykkel 

Møllevegen er del av hovednettet for gang- og sykkelveger nord – sør på Karmøy. Det er en 
kombinert gang- og sykkelveg og atkomstveg for 8 eksisterende boliger. Planlagt bolig blir nr. 9 som 
bruker vegen som atkomstveg.  

Parkering 

Det planlegges 2 parkeringsplasser for enebolig og 1 for sekundær boenhet, i henhold til 
kommuneplanens bestemmelser om parkering.  

Støyhåndtering 
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Planområdet ligger utenfor støysonen til Karmøyvegen. Det er derimot kjent at det kan komme støy 
til planområdet fra Husøy, som ligger til øst med ca. 200 – 300 meter med sjø mellom dem. T – 
1442/2021 for støyhåndtering gjøres gjeldende for planområdet.  

Grunnforhold 

Det skal foretas grunnundersøkelser før igangsetting for å sikre at grunnen er trygg å bygge på, til 
tross for tomtens helningsgrad.  

Samlet vurdering 

Forslag til reguleringsplan følger i hovedtrekk opp kommuneplanen for Karmøy. 
 
Forhold til boligtetthet i ATP: 

For å sikre ivaretakelse av strandsonen er store deler av eiendommen satt av til friområde. Det finnes 
i dag ikke et eget formål til strandsone i sosi – kodene. Friområder brukes å reguleres offentlig, men 
det er ikke et behov for at kommunen overtar arealet for drift og vedlikehold, så det reguleres til 
felles. Arealet skal brukes som turområde, i henhold til planbestemmelsene. Arealet er 1,14 da og 
utgjør ca. 2/3 av eiendommen. Areal til bolig er 0,58 da. I henhold til ATP Haugalandet skal man ha 2 
boliger/da i dette området. Tatt i betraktning av arealet som beslaglegges til strandsone, har 
kommunen tatt utgangspunkt i det arealet som reguleres til bolig ved utregning av tetthet. Det vises 
til at det skal tas hensyn til tomtens størrelse, utforming, terreng og stedets karakter for øvrig.  

Forhold til utbygging i strandsonen: 

De delene av eiendommen som anses som egnet til opphold og aktivitet, er avsatt til 
uteoppholdsareal til planforslaget. I planbestemmelsene står det at arealet skal nyttes som 
turområde, og atkomst er mulig fra sør langs sjøen eller via trapp som skal bygges gjennom 
boligformålet.  

Planforslaget ligger i et etablert boligområde som er avsatt til bolig i kommuneplanen. Ettersom 
byggeformålet i planen ikke opptar areal som anses som egnet til friluftsformål, anbefales 
planforslaget. På det smaleste er det bare 7,8 meter mellom boligformål og kystlinjen. Det er en fare 
for at arealet kan oppfattes som privatisert, til tross for at det er tiltenkt som turområde. Dersom 
dette anses som et problem, kan det stilles krav om at det skal opparbeides et tydelig skille mellom 
boligareal og friområde, enten som en planbestemmelse eller som et vilkår i byggesaken.  

Kommunedirektørens konklusjon 
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